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Máte ‑li nějaký příspěvek i s fotografií, námět, 
návrh, připomínku, kritiku, napište nám na adresu 
redakce nebo na e ‑mail: noviny@nepomuk.cz.
Pokud si nepřejete v novinách zveřejnit své jméno, je možné 
příspěvek podepsat pseudonymem či zkratkou, ale redakce by 
měla mít možnost vás kontaktovat. 
Na anonymní příspěvky bez adresy či jiného kontaktu 
na jejich pisatele reagovat nemůžeme. Názory 
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Neoznačené články a fotografie jsou redakční.

Běžci 13. ročníku Běhu Nepomukem právě vystartovali, 
foto Dušan Skala

Nepomuk se představil v hlavním městě Brazílie
Díky osobní iniciativě nové brazilské velvyslankyně Ing. Pavly 
Havrlíkové a historika z našeho partnerského města São João 
Nepomuceno prof. Luíse Pontese se uskutečnila 12. září 2023 
na Apoštolské nunciatuře v Brasílii prezentace knihy Svatý Jan 
Nepomucký v iberoamerickém světě, kterou vydalo naše město 
pod patronací paní velvyslankyně. Proběhla také vernisáž výstavy 
nepomuckých fotografií od Fotoklubu Nepomuk a pořízeno 
bylo několik televizních reportáží, které mají za cíl propagovat 
sv. Jana Nepomuckého a naše město v Jižní Americe. Děkujeme 
tímto výše uvedeným a všem dalším, kteří se o tuto akci zaslou-
žili, a přinášíme malé ohlédnutí ve formě fotografií na fb města.

foto archiv Velvyslanectví České republiky v Brazílii

Kostel v Nových Mitrovicích rozezněla klasická hudba
V sobotu 26. srpna se konal v kostele sv. Jana Nepomuckého 
v Nových Mitrovicích letní koncert mladých interpretů Marie 
Šimůnkové (soprán) a Martina Bělohlávka (baryton) za klavírního 
doprovodu Ondřeje Bernovského. Zazněly skladby J. S. Bacha,  
G. F. Händela, A. Dvořáka, Ch. Gounoda a dalších.

Koncert organizoval Mikroregion Nepomucko, obec Nové 
Mitrovice a Farnost Spálené Poříčí. Dobrovolné vstupné bude 
využito na opravy kostela.

foto Pavel Motejzík

Malá letní scéna si našla své publikum
Prázdninové páteční večery na Malé letní scéně měly letos 
v hledišti průměrně okolo 85 návštěvníků. Nejvíce diváků při-
lákalo vystoupení imitátora Petra Jablonského, které zhlédlo  
143 lidí. Také počasí kultuře přálo, pouze první a poslední koncert 
sezóny musel být kvůli dešti přeložen do sálu Městského muzea.

Večer 25. srpna patřil představení Ani za milion v podání Divadla Jezírko, 
foto Jan Staněk
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Vážení spoluobčané, milí čtenáři,

sluníčko nás stále hýčká teplem, ale ranní 
mlhy a teploty připomínají, že léto je ofi-
ciálně za námi.

V  tomto čísle se dozvíte o  fungování 
pošty ve Dvorci, kterou provozuje město 
v režimu Pošta Partner. Ten, kdo nebyl 
na veřejném zastupitelstvu, získá infor-
mace o přesunech v investičních akcích 
a nových záměrech. Tématem k diskuzi je 
Zelená Hora a role města při její opravě. 
Problémem péče o krajinu, vody v ní a dal-
ších souvislostech nás v rozhovoru měsíce 
provede krajinářská architektka Klára 
Salzmann. Mikroregion slaví 25 let, tak ať 
má před sebou hodně dalších úspěšných 
počinů. A další obcí z ORP, kterou před-
stavíme, je Vrčeň.

Přeji pěkné počtení a klidný, krásný říjen.

Vladimír Vokurka,
starosta města Nepomuk

Slovo starosty Pošta ve Dvorci funguje

foto Olga Velíšková

Vážení občané,
chceme vás informovat, že pobočka České pošty ve Dvorci je nadále otevřena. Její provoz 
je zajištěn městem Nepomuk v režimu Pošta Partner a je z velké části financován z roz-
počtu města. Touto cestou chci poděkovat za kladné rozhodnutí všem zastupitelům, kteří 
tento záměr podpořili a tím umožnili další fungování této pobočky ve Dvorci.

Nová obsluha přepážky vám pomůže se vším, co budete potřebovat. Jedinou změnou 
je, že společnost Sazka a. s. nám neumožnila v pobočce provozovat jejich terminál. Plá-
nujeme rozšíření služeb na pobočce, například o prodej dárkových předmětů z info-
centra, kopírovací služby nebo prodej léků.

Provozní doba: 
pondělí a středa: 13:00–18:00 hodin
ostatní pracovní dny: 8:00–13:00 hodin 

Ivana Šiftová, tajemnice města Nepomuk

Voňavý dárek z Nepomuka

V infocentru pro vás balí voňavé novinky. Mýdlové svatojánské hvězdičky 
jsou k dostání v kombinaci fialové a zlaté barvy a voní levandulí a jasmínem. 
Přijďte si přivonět a zakoupit.



4 z jednání zastupitelstva, oznámení, dotace

Z jednání Zastupitelstva města Nepomuk (ZMN) 12. září:

•  V rámci 4. rozpočtového opatření v roce 2023 schválilo ZMN nové investice:

Investiční příspěvek SDH Dvorec 
na realizaci stavby „Zázemí 21. století 
pro SDH Dvorec I. etapa“

208 000 Kč

2 408 000 Kč potřebných na tyto čtyři nové investice přesunuto
z investice „E‑government“

Multifunkční traktor 
pro technické služby

900 000 Kč

Čistírna odpadních vod v Korýtkách * 600 000 Kč

Nové osobní motorové vozidlo 700 000 Kč

Prodloužení dešťové kanalizace 
v ulici Na Jednotě *

1 517 250 Kč využití dotace MMR ve výši 1 517 250 Kč

Terasa č. p. 64 + chodník  
před budovou č. p. 63 a 64

2 000 000 Kč
1 000 000 Kč přesunuto z investice „E‑government“, 
1 000 000 Kč přesunuto z investice „Rekonstrukce staré školy“

Nabídněte vánoční  
strom městu

Vánoce se nezadržitelně blíží a město Nepomuk uvítá nabídky 
na vánoční strom na nepomucké náměstí i do Dvorce před KD 
Dvorec. Prosíme občany i obyvatele blízkého okolí, aby našemu 
městu darovali jehličnan, který jim už na zahradě stíní či jinak 
překáží. My se postaráme o jeho pokácení a odvoz. Nabídky smě-
rujte na tel. 601 326 965 ( Jiří Hulec, technické služby).
Děkujeme.

Město Nepomuk

*Rozpočtované částky u těchto investic se mohou ještě změnit.

•  ZMN schválilo uzavření smlouvy o Sdružení prostředků na společnou jednotku požární ochrany – Obec Kozlovice.

Mikroregion získal dotaci 
na kompostéry, rozdělovány 
budou v příštím roce

Informujeme, že Mikroregion Nepomucko uspěl s žádostí o dotaci 
na domácí kompostéry pro občany, k čemuž aktuálně obdržel 
i Rozhodnutí o poskytnutí dotace. Vzhledem k dlouhé lhůtě, než 
bylo ministerstvem rozhodnuto o přidělení dotace, bude bohu-
žel celý proces dodání kompostérů opožděn. Až nyní můžeme 
provést výběrové řízení, schválit spoluúčasti obcí, kompostéry 
objednat a čekat na výrobu a dodání. Je tedy pravděpodobné, že 
kompostéry budou rozdělovány (zájemcům o kompostér, kteří 
již v minulosti podali žádost) nejdříve počátkem roku 2024.

Nová zelená úsporám  
– Oprav dům po babičce

Nový dotační program nabízí od konce září 2023 peníze předem 
na komplexní renovace rodinných domů. Cílem programu je 
zrychlit tempo renovací za účelem snižování energetické nároč-
nosti budov, využití stávajícího bytového fondu a zvyšování 
dostupnosti kvalitního a úsporného bydlení.
Kdo může o dotaci žádat
Program je určen vlastníkům rodinných domů či rekreačních 
objektů využívaných k trvalému bydlení, kteří jsou ekonomicky 
aktivní, tj. zaměstnancům, zaměstnavatelům, osobám samo-
statně výdělečně činným, pracujícím důchodcům, pracujícím 
studentům a učňům, rodičům na mateřské dovolené. Žádat 
mohou jako fyzické osoby nepodnikající.
Na jaká opatření se dotace vztahuje
Podmínkou čerpání zálohové dotace z programu Oprav dům po 
babičce je realizace optimálního zateplení, kterým bude dosa-
ženo požadovaných energetických úspor. V žádosti o dotaci na 
optimální zateplení je pak možné současně požádat i o podporu 
dalších úsporných opatření, jako je třeba instalace fotovoltaiky, 
výměna zdroje tepla, ohřev vody, dešťovka, dobíjecí bod pro 
automobil a další.
Jak vysokou dotaci lze dostat
Dotace pokryje 50 % způsobilých výdajů. Na komplexní zateplení 
je možné získat až 1 milion Kč. Další nemalé částky lze čerpat na 
ostatní úsporná opatření. Podpora cílí na mladé rodiny, proto 
žadatelé obdrží rodinný bonus ve výši 50 tisíc korun na každé 
nezaopatřené dítě. Žadatelé, kteří kromě dotace na zateplení 
požádají ve stejné žádosti o další úsporná opatření, dostanou 
kombinační bonus ve výši 10 tisíc korun za každou kombinaci.

Každý, kdo dotaci obdrží, musí pak být majitelem domu a mít  
v něm trvalý pobyt aspoň 10 let od rozhodnutí o poskytnutí podpory. 
Více na webu: novazelenausporam.cz/oprav-dum/

Lukáš Mácha, specialista DSO
Město Nepomuk

Nepomucké noviny / říjen 2023

Zveme občany na zasedání Zastupitelstva  
města Nepomuk, které se bude konat 
12. října od 17 hodin.Další informace 
jsou dostupné na webu města.
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Mikroregion hledí  
do budoucna

V říjnu 2023 si připomínáme 25 let od vzniku Mikroregionu Nepo-
mucko, dobrovolného svazku 27 obcí. Řada z těch, kdo stáli u jeho 
vzniku a odvedli velký kus práce, už mezi námi není, ale mik-
roregion pod dohledem dalších lidí je stále živým a potřebným 
subjektem, který pečuje o obce, starosty i jednotlivce. Ročně se 
jeho prostřednictvím podaří do regionu získat zhruba 20 milionů 
korun. Pomáháme obcím s investicemi i opravami, pořádáme 
kulturní akce, zájezdy a dětské tábory, realizujeme společné 
dotační projekty, inovativní a nadčasové aktivity, ale nezapomí-
náme ani na jednotlivé občany. Pokud máte doma od své obce 
domácí kompostéry, dotace na ně získal právě mikroregion.

Význam těchto dobrovolných svazků obcí si uvědomují rovněž 
naši zákonodárci, kteří aktuálně schvalují vznik tzv. Společen-
ství obcí. Obce sdružené do tohoto společenství budou moci 
díky personálním a finančním zdrojům hospodárněji vykonávat 
veřejnou správu svého území. A to jak samostatnou působnost 
(zejména užší spoluprací při rozvoji svého území), tak působ-
nost přenesenou (státní správu). Smyslem tohoto kroku má být 
rovněž zamezení postupného slučování obcí, protože starostky 
a starostové jsou zavaleni stále novými a novými povinnostmi, 
nad kterými jim často docházejí síly a nadšení.

Rádi bychom tímto poděkovali všem spolupracovníkům i před-
stavitelům obcí, kteří mikroregion podporují, ať již organizačně, 
či finančně. Bez této pomoci by neměl šanci přežít. Těšíme se na 
společnou budoucnost.

Více informací najdete na našem webu www.nepomuk.cz/obcan/
aktivity-mikroregionu-nepomucko/

Pavel Motejzík, předseda Mikroregionu Nepomucko

Hledáme  
náhradní rodiče

Pomozte potřebným dětem prožít  
spokojené dětství v rodině.  
Staňte se pěstounem!

Ve spolupráci s Krajským úřadem Plzeňského kraje hledáme 
náhradní rodiče pro ohrožené děti a děti, které vyrůstají bez vlast-
ních rodičů. Hledáme lidi, kterým záleží na osudu ohrožených, opuš-
těných dětí a na tom, aby i tyto děti mohly vyrůstat v láskyplném 
a bezpečném domově. Těmto dětem jejich „doma“ chybí.

Nejvhodnějším prostředím pro život dítěte je jeho vlastní fun-
gující rodina. Bohužel, ne vždy to tak je. Proto hledáme náhradní 
rodiče pro děti, o které se biologičtí rodiče a příbuzní nemohou 
nebo nedokážou starat, anebo se o své děti starat nechtějí – ať 
už z jakýchkoliv důvodů. Jste-li lidé, kteří dokážou citově při-
jmout „cizí“ dítě i s jeho odlišnostmi, jinými návyky, potřebami, 
a jste-li schopni respektovat zachovávání vztahu dítěte k původní 
biologické rodině, jste to vy, koho hledáme. 

Vážení budoucí náhradní rodiče, máte-li zájem o získání infor-
mací o náhradní rodinné péči a o možnostech pěstounské péče, 
můžete se informovat na odboru sociálních věcí a zdravotnictví 
Městského úřadu v Nepomuku, kde získáte podrobné informace. 

Marcela Silovská, 
odbor sociálních věcí a zdravotnictví MěÚ Nepomuk 

Nepomucká městská knihovna 
zřídila návratový box na knihy

Vážení čtenáři, velmi nás těší, že vám můžeme nabídnout novou 
službu: možnost vracení titulů v době mimo provozní dobu 
naší knihovny.

Blíží se konec výpůjční doby, hrozí vám sankční poplatek za 
nedodržení termínu, a přitom se nemůžete do knihovny dosta-
vit v provozní době? Tak využijte návratový box umístěný vedle 
vstupních dveří do knihovny.

Pravidla užívání návratového boxu:
•  Návratový box umožňuje vracení knih vypůjčených v Městské 

knihovně Nepomuk kdykoli mimo provozní dobu. 
•  Tituly budou z vašeho čtenářského konta odepsány nejpozději 

následující pracovní den. 
•  Pokud jsou vrácené knihy již v upomínce, sankční poplatky 

zůstávají zaznamenány na čtenářském kontě a čtenář je uhradí 
při příští fyzické návštěvě knihovny.

•  Jakkoli poškozené knihy nebudou ze čtenářského konta ode-
psány až do vyřešení vzniklé škody.

•  Stav svých výpůjček si můžete ověřit prostřednictvím svého 
čtenářského konta, případně telefonicky či e-mailem.

•  Návratový box neslouží ke sběru knižních darů.

Petra Žáková, Městská knihovna Nepomuk

Nepomucké noviny / říjen 2023
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Informace o probíhajících 
investičních akcích

Alzheimer Home  
zahajuje provoz

Alzheimer Home Nepomuk (bývalá budova Šumavanu, Klášter  
č. p. 125) se otevře prvním klientům koncem roku. Klientům 
budou k dispozici prostorné společenské místnosti, jídelna 
a místnost pro aktivizace. Klienti budou ubytováni v příjem-
ném domácím prostředí ve dvoulůžkových pokojích s vlastním 
sociálním zařízením. Všechny pokoje budou kompletně vybaveny, 
přesto zařízení nabízí možnost jejich vlastního dovybavení. Celý 
areál je plně bezbariérový. Kapacita zařízení Alzheimer Home 
Nepomuk bude 115 lůžek.

Alzheimer Home z. ú. představuje unikátní projekt propo-
jení špičkových zdravotních a sociálních služeb v rámci péče 
o nemocné s Alzheimerovou chorobou a ostatními typy demence. 
Domovy po celé republice jsou určené klientům, kteří potřebují 
24 hodin denně, 365 dní v roce pomoc jiné osoby. Posláním Alzhei-
mer Home je poskytování komplexní a individuálně zaměřené 
pobytové sociální služby. Odborný personál podporuje soběstač-
nost a aktivní způsob života klientů, respektuje jejich individuální 
zvyklosti a zachovává jejich práva a lidskou důstojnost.

„Být aktivní je důležité v každém věku. Své klienty budeme 
denně zapojovat do celé řady činností, které jsou každému šité 
na míru. Znalost zvyků, zájmů a osobních potřeb nám pomáhá 
připravit skladbu činností tak, aby pro klienta byly potěšením 
a zpříjemněním dne.

Základními kameny aktivizačních činností jsou reminiscenční 
terapie, tréninky paměti, muzikoterapie.“

 
Nabídka volných pracovních pozic je na www.alzheimerhome.cz/
kariera
Žádost o přijetí coby klient domova: www.alzheimerhome.cz/zadost

Kontakt: 
ALZHEIMER HOME z. ú., 
tel.: +420 734 596 765, info@alzheimerhome.cz

foto Pavel Motejzík
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Dostali jsme se do posledního čtvrtletí a máme tedy s ohledem 
na počasí jen krátkou dobu na venkovní investice.

Vzhledem k  tomu, že máme na spoustu akcí zažádáno 
o dotaci, je celkem smutné, že termíny pro podání jsou přísně 
dané, ale s vyhodnocením to na ministerstvu nezvládají. Tím, 
že obce tušily jednu z posledních šancí o nějaké lepší přispění, 
doslova zavalily Ministerstvo pro místní rozvoj žádostmi. Tento 
skluz má za následek, že nevíme, zda stihneme ještě letos 
vysoutěžit a realizovat opravy komunikací, cyklostezku atd.

To znamená, že jsme udělali nějaké přesuny v rozpočtu 
a zavedli několik nových akcí.

Co rozhodně chceme stihnout do adventu, je oprava terasy 
před budovou „B“ a chodník před oběma budovami Měst-
ského úřadu.

Další investicí je oprava fasády radnice, spojená s výměnou 
oken, která mají přinést úsporu energie. Krajská dotace byla 
již přiznána a činí 900 tisíc korun, což tvoří téměř polovinu 
celkové částky. Soutěž o nejvhodnějšího zhotovitele vyhrála 
firma Stucco TM – Město Touškov s.r.o. V letošním roce začne 
výrobou a montáží nových špaletových oken a na jaře dojde na 
fasádu, aby se předešlo možným nepříjemnostem s počasím 
a tím se neprodražil nájem za lešení.

Nově byla zavedena investice „Nákup víceúčelového trak-
toru (malotraktoru) s příslušenstvím pro zimní a letní údržbu 
města“. Na tuto akci bylo zahájeno výběrové řízení.

Po dvaceti letech také nahradíme dosluhující automobil 
Škoda Octavia  novým vozem, na který jsme poptali průzkum 
trhu a připravujeme výběrové řízení.

Máme za sebou první jednání s panem doktorem Väterem 
ohledně zbudování parkoviště na jeho pozemku. Nyní čekáme 
na odsouhlasení smlouvy, aby bylo možno zahájit další kroky.

V tomto směru jsem rád, že mohu konstatovat, že nový 
zaměstnanec úřadu Ing. Vladimír Kabát nám během velice 
krátké doby dokázal zpracovat návrhy řešení posílení a legali-
zace parkování v sídlišti. Také tam jsou možné směry investic 
do konce roku nebo v brzké budoucnosti.

Pracujeme na přístavbě ZŠ a MŠ, vstoupili jsme do jednání 
s vedením Otavských strojíren ohledně rozšíření sběrného 
dvora a možného využití bývalých mlékárenských studen 
v jejich majetku.

Práce na nových akcích i opravách je hodně, ale chceme 
v investicích pokračovat co nejefektivněji.

Vladimír Vokurka, starosta Nepomuku
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Město vybuduje u školy 
workoutové sportoviště

Město Nepomuk bude v průběhu podzimu (říjen/listopad 2023) 
realizovat projekt venkovního workoutového sportoviště, které 
vznikne za fotbalovou brankou v rámci sportovního areálu u ZŠ 
Nepomuk. Realizace zahrnuje multifunkční workoutovou kon-
strukci, dvojitou šikmou lavici a pět fitness strojů (eliptický tre-
nažér, veslovací trenažér, dvojitý surf, trenažér na nohy, trenažér 
chůze). Workoutová konstrukce bude umožňovat různé cviky na 
hrazdě, bradlech, žebřinách či horizontálních žebřících s váhou 
vlastního těla. Dodavatelem workoutových prvků a fitness strojů 
je společnost Enuma Elis s. r. o. (www.rvl13.com), která uspěla 
ve výběrovém řízení. Výkopové práce, základové betonové patky 
pro ukotvení workoutových prvků a fitness strojů a dopadovou 
plochu pro workoutovou konstrukci realizuje město Nepomuk 
svépomocí spolu s dobrovolníky z řad veřejnosti. Předpokládané 
náklady projektu činí celkem s DPH částku cca 550 tisíc korun. Na 
zářijovém jednání Zastupitelstvo města Nepomuk schválilo roz-
počtové opatření k zajištění financování projektu. Město Nepo-
muk k zajištění financování podalo žádost o dotační příspěvek 
u Nadace ČEZ „Oranžové hřiště". Realizací workoutového sportovi-
ště dojde k dalšímu rozšíření nabídky pro aktivní trávení volného 
času zejména pro mládež, rodiny s dětmi, žáky ZŠ, ale i seniory 
a širokou veřejnost.

Marek Baroch, radní města Nepomuk

pořadatel výstavy

Žena a domov

Model plánovaného workoutového sportoviště

Šikulové z nepomucké 
školky strávili báječné 
dopoledne v muzeu

Tak jako se v září otevírají dveře všech škol, otevřely se dveře 
i naší školky. My u Šikulů jsme se už znali a přivítali jsme mezi 
sebe nové kamarády. Ukazovali jsme jim celou třídu, hry a hračky, 
se kterými jsme se učili zacházet. A víme, že když s hračkami 
budeme zacházet tak, jak se zacházet má, vydrží nám tu dlouho. 
A na hračky, které opravdu vydržely mnoho let, jsme se šli podívat 
do Městského muzea a galerie Nepomuk, kde má svoji výstavu 
„Báječná autíčka“ pan Jan Mašek z Nepomuka. Obdivovali jsme 
tatry, bagry, válce, traktory na ovládání, ale i stroje na klíček. 
Pro nás paní učitelky byla výstava milou vzpomínkou na dět-
ství. A děti? Děti byly nadšené a mnohé z nich říkaly: „Jééé, to 
má můj taťka… jééé to máme u babičky…“ A víte, co se jim ještě 
líbilo? Velká herna s dopravním kobercem a s tolika auty! Hon-
zovi děkujeme a doufáme, že jeho autíčka budou stálou expozicí 
v našem muzeu, protože je to tak báječné.

Když jsme se 11. září vydali do muzea na autíčka, vůbec jsme 
netušili, že toho uvidíme a zažijeme ještě více. Paní kurátorka 
Kateřina Veleta Štěpánová nás mile přivítala a zavedla nás do 
prostor výstavy Jiřího Karmazína – Retrospektiva. Rozdala nám 
polštářky, my jsme se na ně pohodlně usadili a všichni jsme zau-
jatě poslouchali paní Kateřinu. Povídala nám o muzeu, o své práci 
tady, prohlíželi jsme obrazy a děti říkaly, co malíř na svém plátnu 
zachytil. Dozvěděli jsme se mnoho zajímavých informací, děti 
a my paní učitelky jsme vše s velkým zaujetím poslouchaly. Už 
také víme, proč mají v muzeu bílé rukavice. Nevíte? Když jsme si 
je nasadili na ruce, mohli jsme se dotknout třeba cínového talíře, 
který používali v dávných dobách na Zelené Hoře.

Bylo to prostě báječné dopoledne. Jak říkala Zuzanka: „Vůbec 
se nám nechtělo zpátky do školky.“ Velké díky paní Štěpánové 
a těšíme se na další spolupráci. 

Michaela Zajícová za třídu Šikulové MŠ Nepomuk

foto Helena Švecová

Nepomucké noviny / říjen 2023
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Do Fénixu s důvěrou

Projekt Fénix pro rodiny a děti je projektem 
města Nepomuk a byl podpořen z Operačního 

programu Zaměstnanost plus pod registračním 
číslem CZ.03.02.02/00/22_017/0001015.

Pomůžeme, poradíme, podpoříme vás! 
Jsme projekt Do Fénixu s důvěrou.

beniskovamiroslava@urad-nepomuk.cz +420 602 584 688
burianovakarolina@urad-nepomuk.cz +420 601 554 804

Chcete se o nás dozvědět více? Podívejte se na www.fenix-nepomuk.cz

Stránku připravil realizační tým projektu Do Fénixu s důvěrou
Foto archiv projektu

Pomoc s hlídáním dětí 
Ředitelská volna a volnější dny na školách mají všechny děti rády. Ne 
vždy jsou ovšem tyto dny přívětivé pro rodiče – hlavně pro ty, kteří 
nemají oporu v hlídání. Jsou pak nuceni vybírat pracovní volno, nebo 
děti brát s sebou do zaměstnání. Právě tyto rodiny mohly v září využít 
připravený celodenní program pro děti ve Volnočasovém centru Fénix 
hned dvakrát. V první školní den 4. září a v rámci ředitelského volna 
29. září. Abychom vyšli rodičům maximálně vstříc, připravili jsme 
dětem celodenní herní program i se svačinou včetně doprovodu od 
Základní školy Nepomuk. Děti jsme v těchto dnech zapojili do příprav 
a výběru svačiny, navštívili jsme místní muzeum a nabídli aktivity 
venku i uvnitř. Oba dny si děti velice užily a doufáme, že i rodičům jsme 
tímto pomohli od stresu, kam s dětmi, když musí být v zaměstnání.  

HIP HOP / RAP Music creation
Projekt města Nepomuk Do Fénixu s důvěrou se zaměřuje i na zahálku 
dětí a mladistvých. O prázdninách jsme se několikrát sešli s teen-
agery z Nepomucka a zjišťovali jejich přání, potřeby a starosti, které 
je trápí. Velmi zajímavé schůzky nás všechny obohatily – mladí nás 
např. seznamovali se základy práce s Instagramem, společně jsme 
pracovali na grafice letáčků a plakátů a plánovali aktivity, které by je 
zajímaly. Zjistili jsme, že mnozí z nich mají velice rádi hudbu a sami 
se ji pokoušejí také skládat. Proto jsme společně začali pracovat na 
workshopu HIP HOP / RAP Music creation, na kterém by se zájemci 
učili jednoduché kroky, jak mixovat vlastní hudbu. S lektorem této 
akce – Dmitrijem Belovem alias Dejmorem – jsme se setkali poslední 
prázdninový den 1. září v kavárně na Zelenohorské poště, kde bylo 
připraveno velké plátno s dataprojektorem, na kterém všichni sledo-
vali jednotlivé kroky skládání hudby a to, jak se v hudebním programu 
pracuje s různými zvuky a nástroji. Všichni pak samozřejmě dostali 
prostor, aby si vyzkoušeli tvoření hudby přímo u mixážního pultu. 
Nejprve byl ostych, ale ten překonala slečna Kristýna, která šla první 
k mixážnímu pultu, a musíme říci, že jí to opravdu šlo. Děkujeme za 
propůjčení prostor a za přípravu domácí limonády, kterou dostali 
všichni teenageři zdarma. Protože se workshop velmi líbil, domluvili 
jsme se, že ho určitě ještě jednou zopakujeme a vlastní tvorbu na něm 
předvedou již samotní teenageři. 

Nepomucké noviny / říjen 2023
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Záchrana Domu U Tří růží získala 
Cenu hejtmana Plzeňského kraje

Během koncertu Plzeňské filharmonie, který se uskutečnil 19. srpna 
na návsi obce Klášter a který odvysílala přímým přenosem Česká 
televize (stanice ČT art), zaslali lidé formou DMS zpráv něco přes 
93 tisíc korun. Jedním z důležitých partnerů akce byla i organizace 
Post Bellum/Paměť národa, která zorganizovala sbírku prostřed-
nictvím portálu Darujme.cz, kam lidé do konce srpna přispěli 
dalšími více než 70 tisíci korunami.

Nashromážděné prostředky budou využity pro další kroky 
nezbytné k realizaci vize obnovy areálu na Zelené hoře (např. 
zpracování stavebně historického průzkumu, příprava moderních 
expozic apod.). Uvedené záměry lze i nadále podpořit – sbírka 
poběží několik let, protože projekt obnovy Zelené Hory je a bude 
po všech stánkách náročný.

Sbírka na obnovu  
Zelené Hory pokračuje

Ve čtvrtek 7. září se uskutečnilo vyhlášení výsledků soutěže Stavba 
roku Plzeňského kraje 2022 ve víceúčelovém sále Středního odbor-
ného učiliště elektrotechnického v Plzni. 

Jednou z nominovaných staveb byl i nepomucký Dům U Tří 
růží, č. p. 76 v Zelenohorské ulici, který byl nominován za citlivou 
a překvapivě autenticky působící rekonstrukci barokního objektu 
z konce 18. století, při které byly zachované i z fragmentů odvozené 
prvky, jako žulová ostění, záklopové stropy či kachlová kamna, 
obnoveny s veškerou péčí a respektem k historii.

Ve finále letošního ročníku soutěže se utkalo 21 stavebních děl.
Titul Stavba roku Plzeňského kraje 2022 byl udělen novostavbě 

hlavní budovy Lékařské fakulty v Plzni, která získala zároveň 
i Cenu veřejnosti, rekonstrukci Velké synagogy a Rabínského domu 
v Plzni a bytové Rezidenci Hradišťská v Plzni. 

Cenu hejtmana Plzeňského kraje si ze soutěže odnesla obnova 
Domu U Tří růží v Nepomuku. „Velmi si cením rekonstrukce tohoto 
historicky cenného barokního domu, jenž opět získal autenti-
citu a stal se objektem, kolem něhož nelze projít bez povšimnutí. 
Skloubení soudobého komfortu bydlení s nostalgií starých časů 
má nejen své neodolatelné kouzlo a šarm, ale svědčí i o řemeslné 
profesionalitě tvůrců a jejich citu pro detail," komentoval udělení 
ceny hejtman Plzeňského kraje Rudolf Špoták.

Záštitu soutěži udělilo Ministerstvo průmyslu a obchodu ČR.

Zdroj: www.stavbarokupk.cz

Ve Dvorci dobře vaří, 
oceňují hosté na webu

Úspěšný tým restaurace přijal gratulaci od starosty Vladimíra Vokurky, 
foto Hana Staňková.

Restauraci U trati ve Dvorci, kterou provozuje Jana Šroubková, 
bylo uděleno ocenění Zlatá firma 2023.

Zlatá firma je projekt, který provádí analýzu výsledků online 
recenzí na spolehlivých portálech, jako je Google Maps, Facebook, 
TripAdvisor atd. Oceněny jsou firmy, které získají alespoň 85 % 
kladných názorů zákazníků. V úvahu se bere i počet hodnocení.

Více informací na www.zlatafirma.cz

OBEC SEDLIŠTĚ HLEDÁ 
PROVOZOVATELE MÍSTNÍHO HOSTINCE. 

Více informací na obecním úřadě v Sedlišti č. p. 63.

Nepomucké noviny / říjen 2023
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Festival volného času  
se z důvodu nepříznivého 
počasí přesunul do ZŠ

V pátek 22. září proběhl v areálu Základní školy a přilehlých 
sportovištích Festival volného času, na kterém se prezentovali 
koordinátoři spolků, organizací a lektoři z Nepomuku, pořádající 
kroužky, kurzy a akce pro děti. Každý ze zúčastněných si připra-
vil vlastní program, který vystihuje jeho činnost s dětmi. Rodiče 
i děti se mohli dozvědět na jaký kroužek, kurz či akci dítě přihlásit 
a osobně se seznámit se samotnými vedoucími. Pro návštěvníky 
bylo připraveno bohaté občerstvení, odměny pro děti a vystou-
pení kejklířů. Festival navštívila Vlasta Faiferlíková, předsedkyně 
Regionálního dobrovolnického centra Plzeňského kraje, která 
zde prezentovala dobrovolnickou činnost v Plzeňském kraji. 
Návštěvníci festivalu měli také možnost se seznámit s ukázkami 
činností Klubu Magnet pro děti a mládež v jeho mobilní podobě 
s automobilem „Máňa“.

Na akci byl představen přehled Volnočasových aktivit pro děti 
a mladistvé v Nepomuku na školní rok 2023/2024, který naleznete 
na webových stránkách města a Volnočasového centra Fénix.

Město Nepomuk se chystá odměnit osobnost, která se dlouho-
době aktivně věnuje práci pro děti a mladistvé. Anketa probíhala 
již během festivalu a bude pokračovat do konce listopadu 2023. 
Hlasovat můžete osobně nebo elektronicky na webu města.

Děkujeme všem zúčastněným a těšíme se na další spolupráci!

Komise pro rodinu a seniory, MěÚ Nepomuk

Při svých lekcích jógy se setkávám s mnoha lidmi, kteří mají různá 
drobná, či větší zdravotní omezení, která jsou spojená s nemo-
cemi, úrazy, životním stylem nebo stresem. Proto jsem se začala 
zamýšlet nad tím, jak těmto lidem lépe pomoci zlepšit jejich zdra-
votní stav a tím i kvalitu života. 

Jóga je totiž nástroj, který udržuje zdraví a pomáhá protáhnout 
tělo a nastolit rovnováhu mysli. Skupinová lekce jógy nicméně 
nabízí stejné nástroje pro všechny a není v ní dostatek prostoru 
soustředit se na jednotlivce a jeho konkrétní zdravotní problém.  

Jógová terapie používá nejen techniky jógy, ale i ajurvédy, nej-
novější poznatky z psychologie, neurologie a fyzioterapie a vytváří 
krátké bezpečné programy pohybových, dechových a relaxačních 
technik, které berou v úvahu specifické potřeby a schopnosti kli-
enta. Cíleně, citlivě a soucitně pomáhá naučit se zvládat příznaky 
mnoha nemocí a následky zranění, získat zpět povědomí o svém 
těle a o tom, co se v něm děje, učí správnému dýchání a bezpeč-
nému, vědomému pohybu, který vám umožní být fyzicky aktivní od 
dětství do velmi pozdního věku. Jógová terapie je nástrojem, který 
přibližuje benefity jógy i klientům, kteří nemají s jógou předchozí 
zkušenost, a adaptuje se na jejich potřeby. My na hlavě nestojíme!

Jógová terapie pomáhá například zvládat příznaky stresu, jako 
je nespavost, bolesti hlavy, migrény, poruchy soustředění nebo 
zažívací potíže, zmírňuje deprese, úzkosti a záchvaty paniky, har-
monizuje nervovou soustavu. Zmírňuje nebo zcela zbavuje bolestí 
svalů a kloubů, beder, krku a ramenou, zápěstí, kyčlí, kolen a cho-
didel, nebo pomáhá se skoliózou. Může řešit problémy spojené 
s ženským zdravím, pánevním dnem nebo některými poporodními 
komplikacemi. Dále pracuje s autoimunitními onemocněními, 
respiračními onemocněními, neurologickými onemocněními 
a zmírňuje vedlejší účinky léčby vážnějších onemocnění. Jógová 
terapie učí, jak můžeme sami zvládat a zlepšovat svůj zdravotní 
stav, a pomáhá tak udělat v životě změnu, kterou chceme.

ŘÍJNOVÁ AKCE
PŘI ZAKOUPENÍ KOMPLETNÍHO INDIVIDUÁLNÍHO 

PROGRAMU JÓGOVÉ TERAPIE 4X90 MIN. 
DOSTANETE JEDNU 90MIN. LEKCI ZDARMA. 

LEKCE ZAKOUPENÉ V ŘÍJNU JE MOŽNÉ 
VYUŽÍT DO KONCE ÚNORA 2024.

Jógová terapie

CHCETE SE DOZVĚDĚT VÍCE  
O JÓGOVÉ TERAPII A KURZECH JÓGY?

Jana Makovičková
info@studio-lotus-spirit.com / tel.: 723.755 871

www.studio-lotus-spirit.com
@StudioLotusSpirit   @StudioLotusSpirit

foto Jakub Vandák

Nepomucké noviny / říjen 2023
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11zveme vás 

retrospektiva.cz

Zveme vás na retrospektivní výstavu obrazů a grafik
akademického malíře Jiřího Karmazína.

Karmazín
RETROSPEKTIVA

9. 9. - 31. 10. 2023
Městské muzeum a galerie Nepomuk
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TÉMA: SVATÝ MARTIN 

XIII. KOVÁŘSKÝ DEN

V AREÁLU ŠKOLY

ZAHÁJENÍ V 9:00

Bohatý doprovodný program

A DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ

Listopad – „Dušičky", 
Ladislav Čáslavský

VÍTÁNÍ NOVÉHO 
KALENDÁŘE 2024
S DOBROČINNOU 
AUKCÍ OBRAZŮ 
Z KALENDÁŘŮ
 
Němejcův ateliér vás srdečně 
zve na vítání nového kalendáře 
2024 „Nepomucký rok"
 

Kde: stodola rodného domu A. Němejce 
(nepomucké náměstí) 

Kdy: středa 10. 10. v 17.30 hodin 
 

Úvodem zazní drobné klavírní skladby:
Chorál J. S. Bacha • Bagatella a moll L. van Beethovena • Sarabanda J. Brahmse

  
Připraveno bude malé pohoštění a dobré víno.  

V průběhu akce budou vystaveny obrazy z různých kalendářů.  
Výtěžek z aukce bude věnován místnímu domu seniorů.

 
Přijďte pobýt. Zastavte se pro nový kalendář,  

pro první Vánoční dárek.

Nepomucké noviny / říjen 2023



Téma: Podíl města  
Nepomuk na obnově zámku 

Zelená Hora

Na konci července proběhlo společné setkání signa-
tářů Memoranda o budoucím využití zámku Zelená 
Hora včetně Plzeňského kraje, obce Klášter, města 
Nepomuk, Ministerstva kultury ČR, Paměti národa 
a Matice sv. Jana Nepomuckého. Partneři se shodli 
na podpoře stěžejních kroků, které povedou k usku-
tečnění vize využití objektu, kterou nechal zpracovat 
Plzeňský kraj. Příslušný materiál vytvořil kolek-
tiv odborníků pod vedením Regionální rozvojové 
agentury Plzeňského kraje. Podle této vize by měla 
Zelená Hora nabídnout komplexní návštěvnický pro-
gram založený na nejvýznamnějších historických 
fenoménech, s nimiž je zámek spojen. Konkrétně 
jde například o obnovení návštěvnické trasy z 20. 
a 30. let minulého století v zámeckých interiérech. 
Návštěvníka může přitáhnout i místo nálezu Ruko-
pisu zelenohorského, středověké podzemí, poutní 
kostel nebo místo výhledu ze zámecké věže. Zájem 
návštěvníků o novodobé dějiny bude směrován na 
moderně pojaté expozice založené na příbězích kon-
krétních osobností a pamětníků a reflektující období 
totalitních režimů včetně perzekuce selského stavu, 
církví a věřících, šlechty apod. „Definovaná vize je 
klíčovým předpokladem pro získávání dotačních 
prostředků. Pro přípravu projektů obnovy jsou nyní 
zásadní zajištění stavebně historických a technic-
kých průzkumů a zaměření objektů,“ zdůraznil ředi-
tel Regionální rozvojové agentury PK Filip Uhlík.

Zdroj: www.plzensky-kraj.cz

Zeptali jsme se zastupitelů: 
(Osloveni byli všichni nepomučtí zastupitelé. Odpovědi jsou 

uvedeny v abecedním pořadí.)

„Jak by se měl Nepomuk podílet na obnově zámku 

Zelená Hora?“

12 téma k diskuzi

Marek Baroch (ANO prosperitě a sportu, bezp.)
Pokud se postupně podaří realizovat obnovu zámku Zelená Hora 
dle představené vize, nemělo by se zapomínat na odpovídající 
propagaci zámku tak, aby byl hojně navštěvován. Nepomuk se na 
propagaci určitě může a bude podílet. Je třeba myslet i na navazu-
jící vybavenost a služby (dostatečné ubytovací kapacity, dopravní 
spojení apod.), které jsou spojené s cestovním ruchem tak, aby měl 
Nepomuk a jeho okolí co nabídnout. Nepomuk by se měl zejména 
podílet na přípravě expozic, které by měly na zámku postupně 
vznikat. Nepomuk se může dále podílet i na organizaci a přípravě 
kulturních a společenských akcí.

Pavel Jiran (Sdružení nezávislých pro Nepomuk, bezp.) 
Předně mám radost z toho, že se konečně k této významné památce, 
kterou Zelená Hora bezesporu je, skutečně začíná něco smyslu-
plného dít. Velkou radost mám z toho, že především současné 
vedení Plzeňského kraje si vážně bere za své, aby se Zelená Hora 
stala v budoucnu skutečnou regionální chloubou, která by měla 
přilákat návštěvníky především nabídkou dokonalých vizuálních 
zážitků z historických expozic, širokou škálou kvalitních kulturních 
akcí, a to s potřebným zázemím a servisem jak pro odbornou, tak 
laickou veřejnost. Ukázkou toho je už zmiňovaná kvalitně zpraco-
vaná pětatřicetistránková vize využití zámku, na které se podíleli 
zkušení odborníci. Klobouk dolů. Musím jen připomenout, že se 
nejedná o obnovu pouze zámku Zelená Hora, ale i ostatních objektů 
včetně krajiny pod samotným zámkem. Určitě nemusím popisovat 
důležitost existujícího memoranda více důležitých subjektů o pod-
poře a spolupráci na obnově Zelené Hory.

Vážení občané, 
jak by se měl Nepomuk podílet na 
obnově zámku Zelená Hora podle vás?

Hlasujte v anketě na www.nepomuk.cz
?

Nepomucké noviny / říjen 2023



téma k diskuzi 13

Je jasné, že Zelená Hora patří k Nepomuku, vždyť malebně spolu-
vytváří po staletí dokonalé panorama našeho města. A dostávám se 
tak k odpovědi na otázku: ano, bylo by žádoucí, aby se Nepomuk na 
tomto záměru podílel. Jde jen o to, jakým způsobem; všichni totiž 
dobře víme, že Zelená Hora je v majetku obce Klášter. Na položenou 
otázku by byla moje odpověď určitě konkrétnější, kdyby Klášter byl 
součástí Nepomuka. Nejsem určitě sám, kdo je už dlouho a stále 
více přesvědčen, že by k tomu mělo logicky dojít, protože není tak 
těžké uvědomit si vzájemný přínos pro oba, chtěj nechtěj, trvale 
a úzce spolupracující sousedy. 

Pavel Kroupa (Zelená pro Nepomuk, Zelení)
Studie, kterou nechal zpracovat Plzeňský kraj, představuje, dle 
mého soudu, nejlepší záměr budoucího využití zámku za posled-
ních třicet let. Pracuje se všemi historickými fenomény, které 
jsou se Zelenou Horou spjaty, a snaží se jich využít pro vytvoření 
návštěvnicky atraktivní a přitom důstojné turistické destinace. Kla-
sická zámecká expozice, vyhlídkový bod, (post)moderní muzeum, 
výstavní prostor, kulturní a vzdělávací centrum…
Jedna věc je ovšem dobrý záměr, druhá pak jeho realizace. Ta bude 
závislá zejména na finančních prostředcích. Stavebně technický 
stav některých budov zámeckého areálu, především dvora Štern-
berk, je bohužel tak tristní, že ani stovky milionů stačit zdaleka 
nebudou. Obávám se, že jde o velké sousto nejen pro obec Klášter, 
ale i pro město Nepomuk. Nejlepší by bylo, pokud by zámek spravo-
vala nějaká větší veřejná instituce, například zřizovaná Plzeňským 
krajem – nebo ještě lépe Ministerstvem kultury.

S budoucností zelenohorského zámku je nerozlučně spjata 
i budoucnost Nepomucka. Jeho vhodné využití bude nejen motorem 
cestovního ruchu, ale i klíčem k větší atraktivitě a lepší prezentaci 
našeho regionu. Město by se tedy mělo podílet v maximální možné 
míře na naplňování představené vize. Samozřejmě s přihlédnutím 
k tomu, že zámek není v jeho vlastnictví. Mělo by tedy nabídnout 
zejména spolupráci městské administrativy, KIC či technických 
služeb. Dokáži si ale představit, že v rozumné výši, s ohledem na 
své vlastní finanční možnosti – tedy v řádu, řekněme, statisíců 
ročně, bude podporovat postupnou obnovu zámku také finančně.

Pavel Motejzík (Sdružení nezávislých pro Nepomuk, 
bezp.), místostarosta
O zámek se aktivně zajímám od svých třinácti let. Vlastním a pro-
vozuji webové stránky zelenahora.cz, jsem autorem publikace 
o zámku, mnoho let jsem pomáhal s kulturními akcemi, dotacemi 
z Ministerstva kultury, Plzeňského kraje, nadací i soukromníků, 
s tvorbou expozic a obnovou kostela (např. 200 let s Rukopisem, 
historické fotografie šlechty, moderní oltář s Madonou). Nikdy jsem 
za nic z toho nepožadoval žádný honorář. Memorandum o spolu-
práci více subjektů je rozhodně správná cesta, jak k záchraně zámku 
přistupovat. Vzhledem k odhadované současné ceně dvě miliardy 
korun za obnovu zámku a možná podobně vysoké sumě za obnovu 
dvora Šternberk nepovažuji za reálné, že se podaří ve vlastnictví 
obce Klášter vše zachránit. Jak se ukazuje, pro takto malou obec je 

velmi obtížné jen zamezit stupňující se degradaci památky. Patrně 
by to bylo velké sousto i pro Nepomuk. Když si člověk prohlédne 
fotografie zámku z roku 1992, obec spolu s dalšími zde po revoluci 
odvedli obrovský kus práce.

Za své město jsme v letošním roce přispěli částkou 50 tisíc korun 
na koncert Plzeňské filharmonie, jehož součástí byla sbírka na 
záchranu objektu, poskytli jsme rovněž všechny požadované mate-
riály a podklady pro vznik studie a vize, ale i vzhledem k Zákonu 
o obcích si nedovedu představit, že bychom mohli investovat do 
cizího objektu bez možnosti ovlivnit, co se s ním stane. Již nyní 
se nahlas mluví o prodeji dvora Šternberk do soukromých rukou. 
Pokud nám jde všem o záchranu památky, dovedu si představit 
situaci, kdy by město Nepomuk získalo za symbolickou cenu či do 
dlouhodobé výpůjčky jednu z budov areálu, která by pro město 
byla zajímavá vzhledem k dalšímu využití, a prostřednictvím dotací 
a vlastních zdrojů zajistilo její záchranu, obnovu a nový život.

Miroslav Němec (Volba Pro Nepomuk, bezp.)
Dle mého názoru by se město Nepomuk mělo určitě podílet na 
obnově zámku Zelená Hora, neboť se jedná o jeden ze symbolů 
našeho města. Navíc pro veřejnost otevřená a fungující Zelená 
Hora, která má bezpochyby velký návštěvnický potenciál, může 
městu přinést značné benefity, neboť přispěje k rozvoji a zlepšo-
vání služeb v našem městě. Podíl na obnově Zelené Hory ze strany 
našeho města si moc neumím představit v rovině finanční (jednak 
s ohledem na omezené finanční možnosti města, jednak z toho hle-
diska, že si lze těžko představit investovat do majetku jiného sub-
jektu), nicméně určitě bychom se měli maximálně podílet v rovině 
propagační a dovedu si představit i podíl z hlediska lidských zdrojů 
– zapojení občanů města a spolků působících ve městě při různých 
akcích na Zelené Hoře, které přispějí k její obnově.

Vladimír Vokurka, (ANO prosperitě a sportu, bezp.), starosta
Jak by se mělo město podílet na obnově zámku Zelená Hora?
To je jistě velice složitá otázka. Pokud to vezmu z pohledu, že zámek 
v plném provozu přinese městu více turistů, zvýší prestiž a snad 
vzniknou i nějaké pracovní příležitosti, že se můj předchůdce 
připojil k Memorandu na záchranu Zelené Hory a že Nepomuk 
jako ORP nese jakousi odpovědnost i za obec Klášter, pak vlastně 
není o čem přemýšlet a pojďme do toho. Pak je tu ale druhá strana 
mince, kdy nám zákon jasně říká, že jako město nemůžeme inves-
tovat finanční prostředky do cizího majetku. Když jsem toto pre-
zentoval na schůzce na krajském úřadě náměstkovi pro kulturu 
panu Pickovi, podíval se na mne dost přísně a pravil: „Kraje také 
není a také do ní dáváme peníze!“

Vše je nyní v začátcích jednání o harmonogramu prací. Upozornil 
jsem, že pokud se máme jakkoliv podílet na financování, potřebuji 
vědět, jakou částku po městu bude kdo chtít, jelikož tohle musí 
projít schvalovacím procesem přes zastupitelstvo.

Jinou otázkou je, že pokud se obci Klášter nepovede splnit 
požadavky památkářů na zabezpečení Šternberského dvora, ze 
zákona přejde tato povinnost na Nepomuk jakožto nadřízenou 
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14 téma k diskuzi / policie / inzerce

Z činnosti Obvodního 
oddělení policie Nepomuk

V období od 15. srpna do 15. září se nepomučtí policisté zabývali řadou 
případů, rádi bychom vás seznámili alespoň s některými z nich. Jako 
obvykle začneme problematikou BESIP.

Ve večerních hodinách 21. srpna hlídka OOP Nepomuk zastavila 
v Rožmitálské ulici ve Dvorci osobní vozidlo zn. Peugeot 106. Jeho 
řidička byla podrobena testu na přítomnost návykových látek, který 
detekoval pervitin.

Dále policisté zkontrolovali v pozdních večerních hodinách 
13. září v Žinkovech řidiče osobního automobilu zn. Volkswagen 
Polo. Dechová zkouška u něj odhalila 1,52 promile alkoholu v dechu.

Stejně jako v předchozím období, i tentokrát došlo k případům, 
kdy osoby skončily na protialkoholní záchytné stanici. Nejprve se 30. 
srpna večer jednalo o muže, který ležel zraněný na silnici u nádraží ve 
Dvorci. Byl natolik opilý, že se nedokázal podrobit dechové zkoušce. 
S ohledem na jeho zranění musela na místo přijet zdravotnická 
záchranná služba. Té pak hlídka poskytla asistenci při převozu osoby 
na protialkoholní záchytnou stanici. Ještě stojí za doplnění, že se 
jedná o téhož muže, kterého policisté eskortovali na protialkoholní 
záchytnou stanici dne 2. srpna.

Druhý případ se odehrál odpoledne 14. září u komunitního domu 
ve Dvorci. Zde byl nalezen muž ležící u kontejneru. Policisté jej pod-
robili dechové zkoušce, při níž displej přístroje ukázal hodnotu 3,07 
promile alkoholu v dechu. Jednalo se o osobu z řad místních bez-
domovců, jejíž poučení o nevhodnosti chování by se zjevně minulo 
účinkem. Následovala tak její eskorta na plzeňskou záchytnou stanici.

Dále nepomučtí policisté objasnili poněkud neobvyklý případ. 
Muž se ženou si v chatové oblasti u Srb vyhlédli chatu, která se 
jevila opuštěně. Pár si na pozemku vysekal cestičku a v objektu se 
17. srpna zabydlel. Majitel nemovitosti o tom neměl ponětí, neboť 
na místě několik let nebyl. Po dvou dnech upozornili policisty na 
neznámou dvojici sousedé. Ve věci byly zahájeny úkony trestního 
řízení pro přečin neoprávněný zásah do práva k domu. Během šet-
ření věci ovšem podezřelá žena odjela neznámo kam, a proto po 
ní bylo vyhlášeno celostátní pátrání. Nakonec ji hlídka OOP Nepo-
muk ve spolupráci s Městskou policií Nepomuk vypátrala 4. září ve 
Dvorci, neboť se krátce předtím na Nepomucko vrátila. Ze svého 
činu se budou podezřelí zodpovídat před trestním soudem v Plzni.

V uvedeném období bylo útvarem OOP Nepomuk evidováno 111 
skutků a dalších 60 dožádání ze strany jiných útvarů policie o pro-
vedení úkonů.

prap. Patrik Keller, OOP Nepomuk

obec ORP, která pak má na Klášteru soudně vymoci náhradu. V tu 
chvíli by byl podíl obnovy značný a finančně náročný. Tam se ale 
nechceme dostat.

Pokud tato všechna hlediska vezmu v potaz, myslím, že dokážeme 
Zelené Hoře a Klášteru pomoci vstřícným přístupem a podporou 
při zajišťování administrativních kroků, například co se týče dotací, 
kde máme bohaté zkušenosti, a další agendy, protože nové vedení 
malé obce nemá potřebný personál. Pokud se jedná o finanční pří-
spěvek, musíme znát požadovanou výši a procentuální vyjádření 
z celkové částky, abychom o tom mohli vůbec jednat.

Závěrem chci říci jediné, asi není jediný člověk v okolí, který 
by si nepřál opravenou a funkční Zelenou Horu, jde jen o to najít 
schůdný způsob, jak k tomu dojít.

Stejnou otázku jsme položili 
i starostovi obce Klášter:
Lukáš Brož, (Za Klášter krásnější, bezp.), starosta obce Klášter
Zámek Zelená Hora získala obec Klášter do svého majetku na počátku 
devadesátých let minulého století. Od té doby se udělaly zejména 
nejnutnější opravy, aby nedocházelo k další degradaci zámeckých 
staveb. K zámeckému areálu, který se tyčí na úbočí Zelené hory, 
dostala naše obec v roce 2004 i areál Šternberského dvora, který 
leží ve spodní části kopce směrem k Nepomuku. Na opravu budov 
Šternberského dvora však nikdy nebyl dostatek finančních pro-
středků, a tak tato památka více než tři desetiletí chátrá. Nyní se 
několik budov dostalo do stavu, který je až život ohrožující pro pří-
padné návštěvníky. Naše obec si uvědomuje, že není schopna sama 
zajistit dostatek finančních prostředků, který by odvrátil naprostou 
devastaci některých budov. Z tohoto důvodu zastupitelstvo obce 
v současné době řeší způsob, kterým dále pokračovat ve věci správy 
majetku a majetkových poměrů areálu. Zastupitelstvo bude jednat 
o případných podmínkách, za kterých by mohly do vlastnictví areálu 
vstoupit další subjekty, jež jsou součástí podepsaného Memoranda 
o Zelené Hoře, tedy i město Nepomuk.

Mgr. Miroslav Němec, 
advokát

OZNAMUJE OTEVŘENÍ NOVÉ POBOČKY 
KANCELÁŘE V NEPOMUKU, 

NA ADRESE PIVOVARSKÁ 571

ÚŘEDNÍ DEN: 
PONDĚLÍ OD 10.00 DO 17.00 HODIN

PRÁVNÍ SLUŽBY V OBORU TRESTNÍHO PRÁVA, 
RODINNÉHO PRÁVA A OBČANSKÉHO PRÁVA, 

VČETNĚ PŘEVODŮ NEMOVITOSTÍ
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Z činnosti Městské policie Nepomuk

V uplynulém období strážníci MP Nepomuk řešili mnoho událostí 
a nyní vás seznámíme s některými z nich.

V pátek 18. srpna v nočních hodinách hlídka MP projížděla mezi 
Nepomukem a Klášterem, kde si všimla ležící osoby v příkopu. 
Strážníci zkontrolovali, zda nebyl muž sražen vozidlem, ale neměl 
nikde žádné zranění. Muž jen uvedl, že pil alkohol a po cestě domů 
usnul. Strážníci dohlédli na to, aby se muž dostal v pořádku domů.

V sobotu 19. srpna proběhl koncert pro Zelenou horu, kde stráž-
níci MP prováděli dohled nad veřejným pořádkem a dodržováním 
pravidel silničního provozu, popř. usměrňovali provoz.

V pondělí 21. srpna byla hlídka MP požádána o kontrolu muže 
pokročilého věku, který byl stálým zákazníkem občerstvení a delší 
dobu se zde neukázal. V obavě o jeho zdraví hlídka zjistila bydliště 
a muže jela zkontrolovat. Pán byl v pořádku a uvedl, že z důvodu 
silných veder nikam nechodil.

V uplynulém období bylo opět řešeno několik událostí, kdy 
hlavní roli sehrál alkohol. Nejčastěji jezdili strážníci na nádraží do 
Dvorce a na nepomucké náměstí. Např. dne 25. srpna řešila hlídka 
MP ve Dvorci bezdomovce spícího na lavičce, který byl nejen pod 
vlivem alkoholu, ale i pomočený. Téhož dne byl řešen další pod-
napilý bezdomovec i v Nepomuku. Seděl na převržené lavičce. 
V úterý 29. srpna byla hlídka zavolána do Dvorce, kde mělo dojít 
k potyčce mezi třemi osobami. Jeden muž, který byl účastníkem 
potyčky, již chtěl vše v klidu ukončit, ale bál se odejít, aby nedošlo 
k opětovnému napadání. I zde sehrál roli alkohol. Ovšem nikdo 
nechtěl nic dále řešit, proto hlídka dohlédla na klidný odchod 
všech zúčastněných.

Dne 29. srpna nepozorná řidička nacouvala do dopravního 
zrcadla na křižovatce ul. Zelenodolská a Myslivecká v Nepomuku. 
Díky všímavosti občanů se hlídce MP podařilo řidičku ztotožnit 
a veškeré náklady spojené s opravou budou po ženě vymáhány. 

V sobotu 2. září proběhla u Základní školy Nepomuk akce 
S hasiči hurá do školy, kde u stánku BESIP bylo k nahlédnutí slu-
žební vozidlo městské policie. Po splnění úkolu si malí návštěvníci 
mohli domů odnést drobný upomínkový předmět.

V pondělí 4. září ve Dvorci strážníci zahlédli ženu, která se ocitla 
na seznamu hledaných osob státní policií. Následná lustrace vše 
potvrdila a na místo byla přivolána PČR, která si ženu převzala.

Ve středu 6. září se na MP Nepomuk obrátili kolegové z PČR, 
kteří z důvodu vytížení svých hlídek nemohli zajistit oznámení na 
ležícího muže na náměstí v Nepomuku. Strážníci na místě zjis-
tili, že muž to trochu přehnal s alkoholem a na sluníčku usnul. 
Po chvilce se k hlídce dostavili dva kamarádi, kteří slíbili, že se 
o muže postarají, a odvedli si ho domů. 

Dne 8. září ve večerních hodinách přinesla na služebnu měst-
ské policie pozorná žena naditou peněženku. Uvnitř bylo mnoho 
důležitých dokladů, platební karty i vyšší hotovost. Strážníkům 
dohledání majitele ztížil fakt, že se nejednalo o místního oby-
vatele, ale o projíždějícího turistu z Prahy. Ovšem přes sociální 
sítě se podařilo muže ještě v noci kontaktovat a ten si peněženku 
následující den vyzvedl. 

V pondělí 11. září řešila hlídka MP krádež v supermarketu Billa. 
O tom, že krást se nevyplácí, se přesvědčil muž, který na prodejně 
vypil pivo a nezaplatil jej. 

Téhož dne došlo v Klášteře k útěku cca 15 prasat. Hlídka kon-
taktovala majitele, kterému následně pomohla prasata zahnat 
zpět do výběhu. 

V průběhu výluky vlaků na trati mezi Nepomukem a Plzní 
dochází k větší koncentraci lidí na nádraží ve Dvorci, proto zde 
strážníci provádějí častější dohled. Při jedné z kontrol bylo zjiš-
těno, že se partneři posilnili alkoholem a muž odmítal respektovat 

Krátké zprávy

Vítaný host vzpomíná na Petra Jenčíka. V časopise Vítaný host 
v Plzeňském kraji č. 3/2023 vyšel článek o prádelském lihovarní-
kovi a mecenáši Petru Jenčíkovi. Časopis je k dostání v nepomuckém 
infocentru, stojí 60 Kč.

Nepomuk má sekáč. Na náměstí A. Němejce naproti obchodnímu 
centru Úslava vznikl obchod s názvem Sekáč, otevřeno mají v pon-
dělí až pátek 8 – 17 hodin a v sobotu 8 – 11 hodin. Naopak prodejna 
Manětínských uzenin je od 1. září uzavřena.

Juniorfest zve nejen do kina. V Plzni, Domažlicích, Dobřanech, Přeš-
ticích, Klatovech a v Horšovském Týně se ve dnech 3. – 8. listopadu 
koná již 16. ročník Mezinárodní filmového festivalu pro děti a mladé 
publikum Juniorfest 2023. Juniorfest každoročně nabízí program 
nabitý filmovými lahůdkami, pestrý doprovodný program a zve 
osobnosti známé nejen z filmového plátna nebo televizní obrazovky. 
Letos v doprovodném programu najdou diváci i události spojené 
s oslavou 100. výročí založení filmového studia Walt Disney.

V Nepomuku se rýsuje prodejna Lidl. Bylo zahájeno zjišťovací řízení 
k záměru výstavby prodejny potravin Lidl v Nepomuku. Oznámení 
bylo provedeno na úřední desce města dne 20. září. Budoucí objekt 
prodejny je projektován na jižním okraji města u silnice č. I/20. 
Území je v současné době využívané jako pole. Zahájení stavby je 
plánováno na říjen 2024, dokončení v říjnu 2026.

Od září zahájila v Plzni výuku základní ScioŠkola. V Plzeňském kraji 
se jedná o první ScioŠkolu, celkově jich v ČR funguje již 19. Po mno-
haletém úsilí a silné iniciativě rodičů se tak obyvatelům Plzně a okol-
ních obcí rozšiřuje nabídka vzdělávání.

Škola bude přijímat zhruba 16 žáků do každého ročníku. V prvním 
roce nabízí výuku pro 1. až 6. třídu. Cílová kapacita školy je 150 žáků 
od 1. do 9. třídy. Škola je zapsána v rejstříku škol MŠMT. Školné, které 
se hradí 10 měsíců a zahrnuje také náklady na družinu, činí sedm 
tisíc Kč za měsíc. Více na plzen.scioskola.cz, fb.com/ScioSkolaPlzen.

podmínky k přepravě. Z autobusu byl řidičem vykázán, proto 
vystoupila i  jeho partnerka a muž si svou zlost začal vybíjet na 
zastávce. Strážníky byl muž uklidněn, byly mu vysvětleny pod-
mínky k přepravě a poté partneři dalším autobusem odjeli.

Lucie Taušlová, velitel Městské policie Nepomuk

Nepomucké noviny / říjen 2023
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Připomínáme si 55 let od smrti  
Alexandra Berndorfa

Spisovatel, regionální historik 
a  vlastivědný pracovník Alexandr 
Berndorf (13. dubna 1889, Nepomuk – 
9. září 1968, Praha) pocházel z rodiny 
nepomuckého lékárníka.

Napsal řadu povídek, románů, 
veršů, ale i divadelních her, referátů 

a článků v novinách z Nepomucka. Berndorfova díla byla vydá-
vána především od poloviny 20. let 20. století zhruba do začátku 
války. Je autorem velmi cenné práce, nepublikované Topografie 
města Nepomuk 1540–1940, uložené v Městském muzeu a gale-
rii Nepomuk.

Přestože jeho tvorba je rozsáhlá, nebyl spisovatelem z povo-
lání, ale pracoval celý život jako úředník na několika působiš-
tích. Po návratu do Nepomuku v roce 1942 uspořádal městský 
archiv a po osvobození, v letech 1946-7 provedl soupis zeleno-
horského mobiliáře.

Od roku 1949 žil trvale v Praze.

Střední škola a Základní 
škola Oselce přijme

Vychovatele na domov mládeže, 
pracoviště Blovice

Úvazek: 1,000, nástup: od 1. 9. 2023, 
zástup za dlouhodobou nemoc

Požadujeme: 
•  SŠ vzdělání se zaměřením na vychovatelství + speciální pedagogika, 

dle zákona č. 563/2004 Sb. v platném znění
• PC gramotnost dobré úrovně
• Zodpovědnost, spolehlivost, loajalitu
• Aktivní přístup, samostatnost
• Občanskou bezúhonnost, zdravotní způsobilost

Nabízíme: 
Platové podmínky dle nařízení vlády č. 341/2017 Sb., o platových 
poměrech zaměstnanců ve veřejných službách a správě, ve znění 
pozdějších předpisů:
• 9. platová třída, platový stupeň dle praxe 
• Úvazek 1,000
• Systém odborného zapracování
• Pozitivní klima pracovního prostředí
• Podporu v procesu celoživotního vzdělávání
• Příspěvek na penzijní připojištění a stravovaní ve školní jídelně

Učitele odborných předmětů  
+ učitele odborného výcviku na 
střední škole, pracoviště Blovice,  

se zaměřením na kuchařské obory
Úvazek: 1,000, nástup: od 1. 10. 2023  

na tři měsíce – zástup za nemoc
Požadujeme: 
• Vysokoškolské vzdělání, dle zákona č. 563/2004 Sb. v platném znění
• PC gramotnost dobré úrovně
• Zodpovědnost, spolehlivost, loajalitu
• Aktivní přístup, samostatnost
• Občanskou bezúhonnost, zdravotní způsobilost

Nabízíme: 
Platové podmínky dle nařízení vlády č. 341/2017 Sb., o platových 
poměrech zaměstnanců ve veřejných službách a správě, ve znění 
pozdějších předpisů:
• Systém odborného zapracování
• Pozitivní klima pracovního prostředí
• Podporu v procesu celoživotního vzdělávání
• Příspěvek na stravování ve školní jídelně

Bližší informace podá ředitel školy Mgr. Zdeněk Tauchen 773 771 880 
nebo zástupce ředitele Mgr. Bc. Hana Krýslová 775 869 818.

Alexandr Berndorf,  
z knihy Karla Barocha  
Osobnosti Nepomucka 2. díl

Zazvoňte si i vy na 
zvoničku Viktorku

V sobotu 9. září bylo v Muzeu krojů a zapome-
nutých řemesel v Březí u Žinkov otevřeno nejen 
toto muzeum. V něm mimo stálé a stále doplňo-
vané expozice byla tentokrát otevřena i expozice 
věnovaná plzeňskému fotbalovému klubu FC 
Viktoria Plzeň. Historická utkání v soutěžích 
a pohárech dokumentovaly např. dresy, šály, 
odznaky a další sportovní předměty. Vystavena 
byla i sbírka historických sportovních odznaků. 
V muzeu byly vystaveny i kolekce textilních 
obrazů Jany Haklové a kolekce obrazů Květo-
mluva od Barbary Tetzeli. 

Hlavním lákadlem této kulturní akce ovšem bylo odhalení žulových 
menhirů věnovaných  vítězné historii fotbalového klubu. A právě 
zde na nádvoří byla instalována i žulová zvonička Viktorka, která 
návštěvníkům splní po zazvonění jeho přání. (Oboje dodala firma 
Řezníček a syn.)

Akci zahájil zpěvem fotbalové hymny její autor pan Milan Čechura. 
Celá tato pocta klubu FC Viktoria byla iniciována dlouholetým 
fanouškem klubu a majitelem muzea panem Jiřím Tetzelim. Dále 
pak vesele vyhrával lidový soubor Pšeničky z Nepomuku. Nově se 
představilo hudební duo Kateřina Hrdinová a Filip Pšenička. Vše se 
uskutečnilo za krásného počasí a s dobrým jídlem. 

Muzeum, menhiry i zvonička jsou přístupny po objednání na 
tel. 603 219 131. Přijďte si zazvonit na zvoničku Viktorku!

Jana Haklová

foto Jana Haklová

Nepomucké noviny / říjen 2023
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Zprávy ze Základní 
školy Nepomuk

Září uteklo jako voda a nový školní rok už běží na plné obrátky. 
Letošní prázdniny byly o nějaký ten den delší, ale všechny děti 
jsou už zase zpátky v lavicích a opět si zvykají na každodenní 
pravidelný režim.

Nejtěžší je to samozřejmě pro naše prvňáčky, kteří se postupně 
zabydlují ve „velké“ škole, ale všichni se snaží a věříme, že se jim 
u nás bude líbit a budou chtít poznávat nové věci.

I šesťáci to mají těžší, protože také oni si zvykají na nové spolu-
žáky a nové paní učitelky. Každý rok jezdí do Žinkov na adaptační 
kurz a také letošek nebyl výjimkou. Formou zážitkové pedagogiky 
se seznamovali se svými třídními učitelkami, s ostatními spolu-
žáky, ale i sami se sebou. Chtěl bych poděkovat všem žákům, ale 
hlavně svým kolegyním a kolegům, kteří se na úspěšném průběhu 
letošního kurzu podíleli.

Velkou radost nám udělali naši atleti, kteří nás úspěšně repre-
zentovali na republikovém finále soutěže OVOV (Odznak všestran-
nosti olympijských vítězů) v Brně. Padlo mnoho osobních rekordů 
a hlavně si všichni užili báječnou atmosféru velkých závodů. Všem 
děkujeme za vzornou reprezentaci školy a města, a to jmenovitě – 
Viktorii Klášterkové, Rozálii Skalové, Karolíně Čekanové, Anežce 
Vokáčové, Jonáši Fialovi, Tadeáši Šmerákovi, Oskaru Kotišovi 
a Janu Ticháčkovi. Obrovský dík patří také našim tělocvikářům 
Pavlu Pelcrovi a Janu Ticháčkovi st. za přípravu a doprovod na akci.

Podařilo se nám přes prázdniny vybudovat nové učebny infor-
matiky, zázemí pro školní klub a také jednací místnost, která 
bude k dispozici i pro logopedii, náboženství nebo pro výuku žáků 
v malých skupinách.

Během září jsme už také stihli absolvovat výuku na dětském 
dopravním hřišti v Blovicích, exkurzi na Veletrh cestovního ruchu 
ITEP či návštěvu Farmaparku U Toma.

Všem svým žákům, rodičům i obyvatelům Nepomuka a blízkého 
okolí přejeme krásně barevný podzim a ještě mnoho teplých a slu-
nečných podzimních dní.

Jaroslav Tolar, ředitel

Nová učebna informatiky

Šesťáci na adaptačním kurzu

Nově vybudovaná jednací místnost

Nepomucké noviny / říjen 2023
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PŘIPR AVUJEME 
PRO VÁS NOVOU PRODE JNU

I PŘES PROBÍHA JÍCÍ ÚPRAV Y AREÁLU MÁME 
STÁLE OTEVŘENO DLE BĚŽNÉ OTEVÍRACÍ DOBY

PO—PÁ SO—NE
7—17 8—12

OTEVŘENÍ: 05/2024

Dále prosíme, abyste před nákupem nechávali svá vozidla na horním parkovišti 
a nevjížděli bez pokynu obsluhy rovnou do dvora. Děkujeme za pochopení.

Omlouváme se za ztížené podmínky nákupu během stavebních
prací a prosíme o zvýšenou opatrnost při pohybu v areálu.

Nepomucké noviny / říjen 2023
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O krajinu se 
musí pečovat 
Rozhovor s Klárou Salzmann

Klára Salzmann je krajinářská architektka, která se věnuje plánování krajiny a její 
ekologické a kulturní stabilitě. Nedávno oslavila 65. narozeniny a stále je plná energie.  
Čtvrtým rokem vede studenty v ateliéru velkých měřítek na Fakultě architektury 
Českého vysokého učení technického v Praze. Když jsem ji požádala o rozhovor, 
pozvala mě k sobě domů, na vršek na okraji Chynína a její manžel – Jan Salzmann 
- naše povídání trefně glosoval.

Text: Hana Staňková
Foto: archiv Kláry Salzmann

Nepomucké noviny / říjen 2023

Jak jste se vlastně dostala k  tomu, že se budete zabý-
vat krajinou?

Já nevím, já jsem se s tím asi narodila. Určitě v tom hrálo roli 
rodinné prostředí, protože moji oba rodiče se tomuto tématu 
hodně věnovali. Máma jako historik umění, otec sochař. A potom 
okruh přátel, který k nám chodil v Banské Bystrici. Mezi nimi jeden 
velmi vzácný člověk, Milan Marenčák, který mě tak nasměroval, 
když jsem ještě studovala. První práce, kterou jsem dělala, bylo 
povodí řeky Černý Čierny Váh pro Národní park Nízké Tatry, což 
je jejich severní odvodnění, v podstatě polovina, obrovské území. 
A tam jsem měla možnost si to velice podrobně osahat, projít, 
prozkoumat, dostala jsem se ke spoustě literatury. Už na vysoké 
škole jsem věděla, že dětská hřiště klasickou zahradní architek-
turu asi kreslit nebudu. 

Jste ze Slovenska, jak jste se ocitla tady v Chyníně?
To by měl vyprávět Honzík, proč jsme tady.

JS: Já jsem Plzeňák a rodiče mě sem jako malého kloučka těsně 
po válce začali vozit na prázdniny, takže jsem tady vlastně vyrostl, 
i když jsem městská náplava. To místo vždycky mělo v sobě něja-
kou magii, génius loci je tady silný. Projel jsem dost míst po světě, 
žil jsem většinu života za mořem a nikde jinde jsem to neshledal 
lepší než tady. Takže na stará kolena jsem si řekl, že se sem zase 
vrátím a jsem moc rád, že jsem to udělal, protože pokud máte 
internet a auto, tak vám tu nic nechybí. 
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Honzík v roce 1968 opustil republiku a vrátil se koncem tisíci-
letí. My jsme se v roce 2006 seznámili velmi kuriózně. Pracovala 
jsem jako správce na golfovém hřišti a Honzíka vyslali s vnukem 
generála Pattona, aby mu ukázal, že i v Čechách máme golfové  
hřiště. 

JS: To bylo tím jeho džípem. Klárka  - jak je ten text písničky – za 
malou žvýkací gumu do džípu naskočila.

Honzík mě lákal, že má dům v horách a že by potřeboval zahrad-
nicky poradit. Tak jsem se sem na to přišla podívat a vyhodnotila 
jsem, že tady bych mohla bydlet, i když na začátku, když mě sem 
Honzík přivedl, já jsem z Nízkých Tater, postavili jsme se na louku 
a ukazoval, že tam je Štědrý, tam je Třemšín a tam je Kokšín, ty 
významné vrcholy a kopce, říkala jsem mu: Honzíku nezlob se, 
ale já tady žádné vrcholy a kopce nevidím. V roce 2008 jsme se 
sem skutečně přestěhovali a od té doby jsme tady, patnáct let.

JS: Já bych k tomu ještě řekl, že šťastných patnáct let.

Co říkáte zdejší krajině z odborného hlediska?
Česká republika je velmi stará kulturní krajina, která byla téměř 
beze zbytku využívána člověkem už po staletí. Té volné dramatické 
přírody, jako Krkonoše, tu až tolik není a vztah lidí ke krajině je 
tady podstatně lepší než na Slovensku. Ale holt teď nastala klima-
tická změna a je problém a my pořád čekáme, že vládě a politikům 
to jednou dojde, že o krajinu se musí pečovat. Nicméně z vlastní 
zkušenosti vím, že si lidi už začínají pomalu uvědomovat, že je to 
na nich a že se musí starat a že musí sledovat i v územním plánu, 
co se děje, aby se jim nestalo, že jim za humny vyroste sídliště. 
Lidi se probouzí z toho dlouhého čtyřicetiletého spánku. Minulý 
režim z nich systematicky vytloukal, že je něco jako veřejný zájem, 
každému se vše nalinkovalo a nejbezpečnější bylo sedět doma, jít 
na pivo a vůbec o nic se nestarat. A teď je těžké a složité vrátit jim 
ten pocit, že ta krajina je jejich. Krajina patří všem, tak to máme 
i v ústavě. 

Máte nějaké doporučení, jak pečovat o krajinu, pro starosty 
malých obcí?

Každá obec by si měla hlídat územní plán. To je nástroj, který 
určuje změnu funkcí v území. Kdyby někdo zorganizoval setkání 
starostů o tom, jak pečovat o krajinu a o co dbát, velmi ráda budu 
přednášet. V první řadě je potřeba identifikovat se s krajinou 
a uvědomit si, jaké jsou její hodnoty. Další je pak práce s vodou, 
to znamená opravdu si v tom územním plánu vymezit všechny 
vodní toky, mokřady a nestavět tam, protože jakmile my ty vodní 
toky a jejich přirozený režim a cyklus narušíme, má to vážný 
dopad. Vždyť dnes už tady není v mělkých vrstvách voda a za 
to si můžeme sami. A potom je ta kulturní krajina, to znamená 
obnova historických cest, vysazování alejí, stromořadí, ovoc-
ných stromů. Za úplně nejdůležitější považuju pracovat s lidmi, 
vysvětlovat, vzdělávat, učit. 

Základ tedy je, aby starostové vnímali územní plán jako 
nástroj a ne jako povinnost.

Ano, protože oni si můžou v územním plánu zakreslit, co ta obec 
potřebuje, i když jsou tam nějací zuřiví vlastníci. A třeba se to 
neuskuteční hned, ale každá myšlenka jednou začne žít a fun-
govat. Vypracovala jsem územní studii krajiny pro ORP Blovice 
a vyhrála jsem i vypracování územní studie pro ORP Nepomuk, 
ale tehdejší vedení města podalo žádost o dotaci příliš pozdě. 
Nepomuk zůstal pod čarou, takže studie krajiny pro Nepomuk 
není. Ale pokud vím, tak se připravuje další výzva, snad by se 
Nepomuk mohl do ní přihlásit. Ta studie je neopominutelný pod-
klad pro územní plán. Projektant územního plánu by měl studii 
zapracovat do návrhu.

Jak vypadá územní studie krajiny?
Územní studie krajiny v podstatě stanoví základní pravidla, co 
by v tom územním plánu mělo být. Pro celé území může vymezit 
ochranu říční krajiny, vody, včetně mokřadů a pramenišť. Obrov-
ským problémem jsou prameniště, protože ta jsou všechna rozo-
raná. Podle nás by měla být legislativně vymezena a chráněna, ale 
nejsou. Potom je to o obnově zatrubněných vodních toků, vyme-
zení údolní nivy, kde by se nemělo stavět. Další je osídlení. Tam 
se zabýváme rozhraním, jak vypadá prostor mezi obcí a země-
dělskou krajinou. 

Pak je vrstva zemědělské krajiny, která navrhuje ochranu před 
erozí. A potom je to návrh obnovy jednotlivých starých cest, 
návrhy výsadeb biotopů, dělících prvků těch velkých polí. Je to 
moje metodika, myslím, že dobrá, protože je jednoduchá, čitelná, 
komunikovatelná, starostové tomu rozumí. 

Voda asi lidi hodně zajímá, že?
Přítomnost a nepřítomnost vody je velice silný nástroj. Česká 
republika o tom sice mluví, ale stále se nestalo vůbec nic pro to, 
aby zadržování vody v krajině bylo lepší. Celé okolí Prahy, které už 
je bez vody, se masivně připojuje na Želivku. A do kdy? Ta Želivka 
taky není bezedná. Nemluvě o tom, že ta voda, která spadne na 
Vysočině, na Vysočině chybí, to jsou stovky milionů kubíků, a proto 
Vysočina nemá dost vody.

A s tím může každý začít sám od sebe. My máme doma kořeno-
vou čistírnu, máme 20 m3 nádrž na dešťovou vodu. 

Dneska to není pouze o tom, jestli mám alej podél cesty, ale je 
to o vodě, je to o hmyzu, kterého ubývá, je to o zvířatech, o úrodě, 
o stínu, prostě o životně důležitých funkcích, kterým je třeba se 
věnovat. Plzeňský kraj má tímto směrem velmi dobře našlápnuto, 
má vlastní koncepci pro adaptaci na klimatické změny, rozbíhá 
celou řadu projektů na zadržování vody v krajině, takže je na co 
navázat. 

Povězte nám o svém působení na ČVUT.
Česká krajinářská architektura byla tradičně postavena na údržbě 
a obnově šlechtických sídel a to je velký problém. Je taková zahrad-
nická, já tomu říkám buxusová. A já jsem studovala v Maďarsku, 
v Budapešti, kde mě silně ovlivnil profesor Mihály Möcsény, který 
nás ke krajině vedl, a mě to obrovsky oslovilo. Zahrady sice umím 
a udělala jsem jich hodně, i tu svoji, ale věnuju se krajině a na 
výuku o krajině jsem byla také přijata na ČVUT. 

Jak ateliér funguje? 
Tam je několik studijních oborů, architektura, urbanismus, design 
a krajinářská architektura.  My jsme mladý obor, každý rok máme 
v prvním ročníku tak padesát studentů, dokončí asi třicet magis-
trů. Máme bakalářské a magisterské studium. Probíhá tam celá 
řada teoretických předmětů, v těch jsme pevně navázaní na archi-
tekturu kvůli efektivitě výuky. Základní součástí školy je ateliérová 
tvorba a to je osm hodin týdně, téměř polovina výuky. Krajinář-
ských ateliérů je pět. Já vedu ateliér velkých měřítek. Máme různá 
zadání pro diplomové a ateliérové práce. Například letos se zabý-
váme krajinou obce Semněvice. Přímo tady jsme dělali Železný 
Újezd. Přešín nemá vodu, a je to proto, že celý ten obrovský svah 
od rozhledny dolů je odvodněný a to celé je prameniště. Došli jsme 
se studenty k závěru, že řešením budou masivní vsakovací průlehy. 
Vědět o starostovi v nepomuckém obvodu, který by o práci s kra-
jinou měl opravdový zájem, tak se tomu studenti mohou věnovat. 
Můžeme vytvořit program Nepomucko a každý rok zpracovat 
jednu obec. Nic to nestojí, ale je tam jedna jediná podmínka, že 
ta obec musí chtít se studenty spolupracovat.

Jak k tomuto tématu mladí přistupují?
Studenty to obrovsky zajímá. Jenom minulý rok bylo šest diplo-
mových prací na toto téma a fakt dobrých. A také tu mladou 
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generaci zasáhl i ten environmentální žal, mají pocit, že pro to 
musí něco udělat. 

JS: Možná bych k tomu měl ještě dodat, že Klára vede v oblibě 
mezi studenty, například vyhrála cenu, kterou málokdo zná, Olo-
věný Dušan. 

Jak je na tom město Nepomuk?
Nepomuk má velmi dobrý územní plán, dělali ho jedni z nej-
lepších projektantů vůbec, ale s tou krajinou by to chtělo začít 
opravdu pracovat. Možnosti dneska jsou a Nepomuk je, řekla bych, 
takový konzervativní. Věřím tomu, že když tam budou lidi jako 
pan Vokurka a Motejzík, že se to rozběhne. Nepomuk má velký 
katastr a to, co má, je světové dědictví. Pokud Nepomuk má něco 
cenného, tak je to krajina, Zelená hora a svatý Jan Nepomucký.

Říká se, že naše krajina je vlastně barokní, je to pravda?
Nikdy jsem to takovýmto okem nestudovala, v každém případě je 
to krajina komponovaná. Komponovaná krajina vždycky vychá-
zela z přírodních daností a Zelená hora sama o sobě je obrovským 
dominantním bodem. Je strašně důležité si uvědomit ty pohle-
dové vazby. Nepustit tam další výstavbu, to předpolí musí zůstat 
přírodní. Když chodím se psem ráno na vycházku, tak vždycky 
podle toho, jak je vidět Zelená hora, vím, jaké bude počasí. To je 
nádherná podívaná. 

Na čem v současnosti pracujete?
No já jako starší projektant už toho moc nenapracuju, ale mám 
kolem sebe tři týmy. Probíhá plán modrozelené infrastruktury 
pro město Blovice. Druhý tým dělá systém sídelní zeleně v Kar-
lových Varech a ještě děláme studii pražský metropolitní region 
– dopravní, technická a zelená infrastruktura a interakce mezi 
těmito systémy.

JS: Ještě bys mohla zmínit, že jste dělali severní Horažďovicko. To 
souvisí s plánovaným jaderným úložištěm.
 
To je údolí Březového potoka, což je jedna ze schválených čtyř 
lokalit pro úložiště. Nevýhoda tohoto území je, že je to kom-
paktní žulový masiv, takže na úložiště se nesmírně hodí. Nikdo 
ale neposoudil a nevyhodnotil tu krajinu jako takovou, která je 
jednak krásná a jednak tam žije spousta lidí. Plzeňský kraj si u nás 
objednal studii a my jsme vypracovali podklad pro vyhlášení pří-
rodního parku a to teď udělali. Osobně si myslím, že to bude velký 
boj a že budovat takovéto velké koncentrované úložiště je cesta 
do pekel. Myslím si, že by ty zásoby měly zůstat u těch elektráren, 
protože technika jde tak dopředu, že se to vyhořelé palivo možná 
ještě bude moct využít. Tohle dopadne úplně stejně, jako ty vyra-
bované zásoby uhlí u Ohře. Na to, aby se sto let někdo měl dobře, 
jsme zničili kus krajiny, který už nikdy nikomu nedá ani kilo obilí. 
Bílina, ta jáma má pět krát tři kilometry. Co s tím? 

V čem vidíte udržitelný rozvoj?
V pokoře, je třeba se vrátit ke kořenům. Ale nenavádím nikoho, 
aby opustil techniku, přestal jezdit autem a nepoužíval počítač. 
Každý z nás musí vzít rozum do hrsti a začít se k té přírodě chovat 
jako k našemu základnímu prostředí, jako k naší posteli. Takový 
Singapur si sbírá dešťovou vodu ze tří čtvrtin svého území a čistí 
ji a recirkuluje. My nic nerecirkulujeme, čerpáme podzemní 
vodu, tu nejlepší, nejkvalitnější vodu, která se v podzemí sbírala 
pět milionů let, a vytahujeme ji nahoru, abychom s ní splachovali 
záchody. A zatím se všichni na ministerstvech tváří, jako by nic 
takového nebylo, hluší, slepí. Ale spousta měst už na tom pracuje – 
Pardubice, Hradec Králové, Olomouc, Brno, Praha, už se to začíná 
hýbat, ale kdyby byla nějaká státní politika, státní podpora, tak by 
to šlo podstatně líp. Musí být jednota legislativních nástrojů, musí 

být dotace a musí být vzdělání a informace. Vůle by byla, ale není 
legislativa a dotace jsou nastavené velmi divně.

Česká republika podepsala Úmluvu Rady Evropy o krajině. 
Zavázali jsme se tam, že budeme mít správu krajiny, nemáme. 
Nemáme politiku krajiny, sice máme územní studie krajiny pro 
ORP, ale nemáme je pro kraje, pro stát. 

JS: Co Kláru nejvíc mrzí a co vidí jako největší brzdu je chybějící 
legislativa. Můžete mít slovní podporu, lidi vám budou tleskat, 
ale ve skutečnosti rozhoduje, do jaké míry Ministerstvo životního 
prostředí a Ministerstvo zemědělství a Ministerstvo pro místní 
rozvoj a podobní jsou ochotní nějak účinně a aktivně zasáhnout. 

Co vám dělá radost?
Mám obrovskou radost, to je myslím pro každého staršího člověka 
obrovská satisfakce, že mám desítky studentů, velmi šikovných, 
kteří dneska už ten vzkaz nesou dál, navzdory všem těm odpůrcům 
a škarohlídům. Dokonce se nám teď podařila velká věc, loni jsme 
dělali krajinu Lipna, 50 kilometrů, na které se vrhli podnikatelé 
a zastavují levý břeh Vltavy. Vznikly tam tisíce apartmánů, které 
jsou celý rok prázdné a využívají se jenom v sezóně, lidi tam při-
jdou pracovat jenom na ty dva měsíce, je to v podstatě zem duchů. 
A přitom nádherná krajina. Dělalo to šest studentek, začaly kon-
cepcí a vizí pro celé území a potom si to rozebraly a každá dělala 
jednu část. Když byly závěrečné prezentace prací těch holek, tak 
jsme pozvali i krajský úřad a ti nás požádali o souhlas, jestli to 
můžou použít do nastavení nových zásad územního rozvoje. Už 
tam proběhla řada konferencí, a nakonec se studentům podařilo 
některá úřednická rozhodnutí o výstavbě zvrátit. To se povedlo 
a ty studentky to zvládly excelentně, fakt z nich mám radost. Tohle 
už nezapomenou, to s nimi půjde dál.

Děkuji za rozhovor.

doc. Ing. KLÁRA SALZMANN, Ph.D.

Narodila se 14. srpna 1958 v Banské Bystrici do rodiny ma-
ďarského původu.

Studovala zahradní a krajinářskou architekturu na Corvi-
nus Egyetem - Zahradnické univerzitě v Budapešti a na Slo-
venské zemědělské univerzitě v Nitře.

Pracovala jako projektant, autorizovaný architekt pro 
krajinářskou architekturu, specialista pro ekologii, životní 
prostředí a městské systémy zeleně. Projektovala i vedla 
údržbu golfových hřišť i lyžařského střediska.

Vypracovává projekty v oblasti krajinného plánování 
a krajinářské architektury.

Byla manažerkou krajinářských projektů Evropského 
hlavního města kultury Plzeň 2015.

Mimo jiné je členkou pracovní skupiny pro krajinářskou 
architekturu v České komoře architektů a evropské komise 
Mezinárodní federace krajinářských architektů pro pro-
fesní praxi.

Věnuje se pedagogické činnosti, působila na Fakultě ag-
robiologie, potravinových a přírodních zdrojů České ze-
mědělské univerzity, na Západočeské univerzitě v Plzni, 
Jihočeské univerzitě v Českých Budějovicích, nyní učí na 
Fakultě architektury ČVUT.

Je připravena ke spolupráci a konzultacím se starosty obcí 
v oblasti plánování krajiny.
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Činnost Jednotky sboru  
dobrovolných hasičů Nepomuk  

V období od 16. srpna do 15. září byla dobrovolná nepomucká 
jednotka povolána Krajským operačním střediskem Hasičského 
záchranného sboru Plzeňského kraje pouze ke dvěma událostem. 
V jednom případě se jednalo o planý poplach elektrické požární 
signalizace v průmyslovém objektu, ve druhém případě o dopravní 
nehodu osobního automobilu se zemědělským strojem, při které 
došlo ke zranění jedné osoby. Mimo tyto zásahy jsme v uvedeném 

období provedli několik požárních asistencí a hospodářských 
jízd, například jsme prováděli kropení trati na kramolínském 
závodišti během Mezinárodního mistrovství ČR v sajdkárkrosu 
a čtyřkolkách.

Jednotka HZS Plzeňského kraje z hasičské stanice Nepomuk 
vyjela v uvedeném období ke 31 zásahům. Převážně se jednalo 
o likvidace obtížného hmyzu a dopravní nehody.

Činnost Sboru dobrovolných hasičů Nepomuk 

V sobotu 2. září proběhla u nepomucké základní školy akce S hasiči 
hurá do školy, která byla kvůli špatnému počasí přeložena z neděle 
27. srpna. Tentokrát již počasí vyšlo na jedničku a tomu odpo-
vídala i pěkná účast soutěžících dětí, pro které byla připravena 
řada disciplín, za jejichž splnění je čekalo občerstvení a taška 
s překvapením. Nechyběl stánek BESIP, ukázka činnosti městské 
i státní policie, jízda na koních, malování na obličej, AIR Soft, shozy 
bonbónů z dronu a mnoho dalšího. Během odpoledne proběhlo 
také několik ukázek z práce hasičů, a to nasazení hasicího zaří-
zení COBRA z centrální hasičské stanice Plzeň Košutka, vyproš-
tění osob z vraku vozidla ve spolupráci naší jednotky s posádkou 
Zdravotnické záchranné služby Plzeňského kraje a hašení požáru 
hořlavé kapaliny pomocí hasební pěny. Na konci akce byla pro děti 
připravena pěna a vodní skluzavka. 

V sobotu 9. září se naše družstva žen i mužů zúčastnila Okres-
ního kola klasické soutěže, které se konalo na fotbalovém hřišti 
ve Vstiši u Dobřan. Postup do okresního kola jsme si vybojovali na 
okrskovém kole, které se uskutečnilo v květnu ve Dvorci. V kate-
gorii žen jsme měli zastoupení hned dvakrát, kdy tým žen A obsa-
dil bronzovou příčku, tým B skončil na čtvrtém místě. Muži byli 
po štafetách na průběžném druhém místě. Druhou disciplínu, 
kterou je požární útok, naše družstvo mužů vyhrálo a posunulo 
se na celkové první místo a bralo tak zlaté medaile. Nepomuk 
reprezentovaly i družstva žen a mužů z SDH Dvorec, která také 
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postoupila z okrskového kola. Dvorecké ženy obsadily druhou 
příčku, muži skončili čtvrtí.

Několika soutěží se zúčastnili i naši dorostenci a první soutěž 
v nové sezóně absolvovala i družstva mladých hasičů.

Další informace a fotky najdete na našem facebooku Hasiči Nepomuk 
a na webových stránkách www.sdh-nepomuk.cz.

Jiří Šůs, SDH Nepomuk 

foto archiv SDH Nepomuk
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Sousedské posezení  
v Soběsukách se vydařilo

Dvorečtí hasiči uspěli  
v okresním kole soutěže

Dne 9. září se SDH Dvorec po šesti letech zúčastnil okresního kola 
klasické hasičské soutěže ve Vstiši u Dobřan. Za SDH Dvorec nastou-
pilo jak družstvo mužů, tak družstvo žen, neboť se oběma družstvům 
podařilo postoupit z okrskového kola, které jsme v květnu pořádali ve 
Dvorci. Družstvu žen se podařilo dosáhnout fantastického výsledku, 
když vybojovalo krásné druhé místo, což považuji až za neuvěřitelné, 
vezmeme-li v potaz, že družstvo žen začalo nově cvičit teprve v letoš-
ním roce. Družstvu mužů se podařilo umístit na neoblíbené čtvrté 
– bramborové – příčce, nicméně i takový výsledek považuji, s ohle-
dem na konkurenci, za velký úspěch. Děkuji členům sboru, kteří se 
zúčastnili této povedené soutěže, gratuluji jim ke skvělým výsledkům 
a přeji jim, ať jim nadšení pro hasiče vydrží i do dalších let.

Miroslav Němec, starosta SDH Dvorec

foto archiv SDH Dvorec

V sobotu 9. září pozval Sbor dobrovolných hasičů Soběsuky 
všechny obyvatele, rodáky, příznivce a přátele zblízka i zdaleka 
na sousedské posezení s občerstvením a živou hudbou.

Nakonec se nás sešlo kolem sedmdesáti. Přišla mezi nás i sto-
pětiletá paní Marie Špetová. 

A protože byli všichni spokojeni, už se těšíme na příští rok.

Eva Pavelková, SDH Soběsuky

foto Eva Pavelková
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Nepomucké kuchařinky z.s. Vás srdečně zvou na     
soutěžní výstavu 

XVIII. NEPOMUCKÁ 
HNĚTÝNKA 

20. října - 28. října 2023 
ve výstavních prostorách Zelenohorské pošty, Zelenohorská ulice 
76, 335 01 Nepomuk a také na FB Nepomucké kuchařinky, kde 
budou vystaveny všechny soutěžní hnětýnky a zde budete moci i Vy 
hlasovat o nejhezčí Nepomuckou hnětýnku 
 

Příjem soutěžních exponátů 
   

 příjem soutěžních exponátů – hnětýnek bude začínat v pátek 20. října 
od 14 hodin do 17 hodin a v sobotu 21. října od 9 hodin do 11:30 hodin    
 
Program v sobotu 21. října 2023 

• od 13 hodin jarmárek ručních prací, tradiční výstava, bohaté 
občerstvení   

• v 14:14 hodin vyhlášení výsledků a předání cen 
 
Program v neděli 22. října 2023 

• výstava od 9 hodin, občerstvení - jarmárek 
 
Pondělí – pátek v čase od 9-17 hodin  - program : 

• dopoledne je čas vyhrazen dětským kolektivům, možnost předvedení 
tradičních řemesel podle domluvy a zájmu 

• denně od 15 hodin kurz ručních prací.  Program bude upřesněn včas na  
FB a plakátech  
 
 

V sobotu 28. října ve 12 hodin  
bude ukončení výstavy.      

Sledujte nás na  Nepomucké kuchařinky 
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Pojeďte s námi na muzikálBoni pueri zpívali pro Marii Terezii

V sobotu 16. září se v Nepomuku vzpomínalo na jedinou ženu na 
českém trůnu, císařovnu Marii Terezii. Ta navštívila Nepomuk 
a Zelenou Horu v roce 1743. Vyprodaný kostel sv. Jakuba aplaudoval 
několikrát nadšením ve stoje patrně nejznámějšímu českému chla-
peckému sboru Boni pueri se sólistou Martinem Vydrou.

Akce proběhla v rámci Letního barokního festivalu coby při-
pomínka návštěv Habsburků v Nepomuku, ostatně z těch dalších 
návštěv v našem městě můžeme zmínit Františka Josefa I. s císa-
řovnou Sissi, Josefa II., Františka I. či následníka rakouského trůnu 
Františka Ferdinanda d´Este, kterému nejvíce chutnaly švestkové 
knedlíky v hotelu Kadlec, kde byl ubytován. 

Marie Terezie byla na svou dobu velmi pokroková, zavedla povin-
nou školní docházku či číslování domů, a proto se koncert z baroka 
postupně přesunul až do současnosti, k hollywoodským melodiím 
či hitům Karla Gotta. 

Finančně na koncert přispěly Plzeňský kraj a Česká spořitelna. 
Organizovaly jej Mikroregion Nepomucko a město Nepomuk. Far-
nost Nepomuk poskytla zdarma prostory i zázemí pro pořádání této 
akce. Všem tímto srdečně děkujeme.

foto Martin Myslivec

Kulturní centrum Nepomuk pořádá v sobotu 2. prosince 2023 
zájezd do pražského divadla Broadway na muzikál VÁNOČNÍ 
ZÁZRAK aneb Sliby se maj plnit o Vánocích. V muzikálu zazní 
největší hity Janka Ledeckého. Sedmiletý Tomáš se narodil na 
Štědrý den. A v den svého narození přišel o maminku. Takže spolu 
se svým tátou Markem, strejdou Pájou a dědečkem slaví Vánoce 
jako narozeniny a všechny vánoční atributy jsou v této svérázné 
domácnosti tabu. Na firemní mikulášské oslavě potkává Marek 
svou studentskou lásku Veroniku. Proti pragmatickému Markovi 
je Veronika jako z jiného světa. A pro malého Tomáše jako anděl, 
který přináší úplně nový a nečekaný pohled na všechno, co měl 
dosud s Vánoci spojeno. Zkuste na chvíli zase věřit na Ježíška a na 
to, že v každém z nás je víc síly, než nám připadá. Věřit na zázrak. 

Mladí objevitelé věnovali  
nálezy do muzea

Městské muzeum a galerie Nepomuk děkuje mladým nálezcům, 
kteří věnovali objevené „poklady“ do sbírek muzea. Jsou jimi Václav 
Kovář, Matyáš Chudáček a Hugo Vaník.

Kovové předměty budou ošetřeny, analyzovány a zapsány do 
muzejních sbírek. Poctiví objevitelé získali za své dary volný vstup 
do muzea, drobnou odměnu a hlavně unikátní odznak Strážce nepo-
mucké historie, který muzeum při této příležitosti vytvořilo. Tento 
odznak mohou získat jen ti, kteří nezištně a poctivě darují artefakt 
či objekt významný pro nepomuckou historii, a tito tři kluci jsou 
jeho prvními držiteli! Moc jim gratulujeme. 

Kateřina Veleta Štěpánová, kurátorka, 
Městské muzeum a galerie Nepomuk foto Kateřina Veleta Štěpánová

Obsazení: 
Veronika – Lucie Vondráčková, Michaela Gemrotová

Marek – Robert Urban, Peter Pecha
Radan – Bořek Slezáček, Ondřej Bábor

Babička – Jaroslava Obermaierová, Naďa Konvalinková
Dědeček – Jan Rosák, Ivan Vyskočil

Pája – Aleš Háma, Jakub Kohák, Juraj Bernáth
Franta – Juraj Bernáth, Martin Schreiner

Tomášek – Jakub Barták, Matěj Hezký
Monika – Natálie Grossová, Michaela Zemánková

Podařilo se nám zakoupit slevové poukázky, proto cena vstupenky 
včetně dopravy činí pouze 810 Kč. Autobus odjíždí ze Dvorce od ČD ve 
14.00 hod., další zastávky Na Vinici, u hřiště a na náměstí A. Němejce. 
Návrat zpět kolem 23.00 hod. Zájemci se mohou hlásit na tel.: 371 580 
337 nebo osobně v KIC Nepomuk, nám. A. Němejce 126. 
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Obec Vrčeň se nachází čtyři kilometry severovýchodně od centra 
města Nepomuk. Rozkládá se v kotlině při pravém břehu řeky 
Úslavy mezi ústím Myslívského a Čečovického potoka v nadmoř-
ské výšce 420–450 m n. m. První písemná zmínka o obci pochází 
z roku 1189. Celková výměra katastrálního území obce činí 
705 ha, přírodní dominantou nejbližší krajiny je vrch Štědrý 
(668 m n. m.). V obci je trvale hlášeno k pobytu 321 obyvatel ve 
157 číslech popisných, z čehož je 170 mužů a 151 žen.

Občanům slouží pobočka Pošta Partner, prodejna potravin 
COOP, základní škola, mateřská škola a restaurace Na Faře 
nebo Restaurace a  pension Sv. Vojtěch. Obec má také svoji 
obecní knihovnu.

V obci Vrčeň trvale bydlí vážená vrčeňská občanka a známá 
operní pěvkyně Eva Urbanová.

Od listopadu 2022 je starostou Tomáš Chouň, který předtím od 
roku 2014 vykonával v obci funkci místostarosty. Položili jsme 
mu obvyklé otázky:

Jaké máte v obci historické či turistické zajímavosti?
Dominantou obce je gotický kostel sv. Vavřince z první poloviny 
14. století. Na návsi se nachází tři barokní sochy světců úzce 

spjatých s naším krajem, a to Panny Marie, sv. Jana Nepomuc-
kého a sv. Vojtěcha, které pocházejí z druhé poloviny 18. století. 
Dále pak jistě stojí za zmínku centrální osmiboká barokní kaple 
sv. Vojtěcha z druhé poloviny 17. století, která se nachází na úbočí 
vrchu Chlumec, ukrytá v lesním porostu.

Mezi turistické zajímavosti je třeba zmínit naučnou Stezku 
sv. Vojtěcha, jež začíná na vrchu Vyšehrad a vede lesem Štědrý 
po části turistické trasy označené zelenou barvou. Tato stezka 
končí poblíž již zmíněné kaple sv. Vojtěcha. Na pěti informačních 
tabulích se turisté dozvědí základní informace o známém světci, 
který je podle legend s Vrčení spojen, protože tudy procházel při 
své pouti do Říma. Tato naučná stezka byla vybudována místními 
rodáky a dobrovolnými hasiči za přispění Plzeňského kraje.

Dalším tipem na výlet je Naučná stezka Vrčeň, jež začíná od 
hráze Opatského rybníka, dál vede lesem přes vrchol Štědrý 
ke studánce Dobrá Voda a vrací se zpět k obci. Naučná stezka 
je značena zelenou barvou. Na sedmi informačních tabulích se 
turisté dozvědí informace o historii obce, jejím blízkém okolí, 
ale také o místní fauně a flóře. Na každé tabuli se také nachází 
otázky, jejichž správné odpovědi je možno překontrolovat na 
stránkách Spolku Vrčeň, z. s., který naučnou stezku vybudoval.

Představujeme obce 
v působnosti ORP Nepomuk

Vrčeň – kudy šel svatý Vojtěch

foto archiv obce
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Co považujete za úspěch za období, kdy vedete obec?
V loňském roce se nám podařilo dokončit naplánované rozšíření 
stávajícího veřejného osvětlení v obci a zároveň vyměnit některá 
stará výbojková svítidla za nová úspornější svítidla typu LED, 
v čemž bychom chtěli pokračovat i do budoucna. V letošním roce 
došlo k zateplení stropu v základní škole a výměně dveří na půdu, 
byla také provedena kompletní rekonstrukce vstupního schodiště 
a zábradlí do mateřské školy. Dále se nám v letošním roce podařilo 
získat územní rozhodnutí na stavbu splaškové kanalizace a cent-
rální čistírny odpadních vod v obci. Většina zmíněných akcí byla 
podpořena z dotačních titulů Plzeňského kraje. Za další úspěch 
pak považuji zlepšení pořádku na návsi kolem nádob na tříděný 
odpad, k čemuž hlavně přispělo pořízení kamerového systému 
letos na jaře.

Jaké radosti i starosti v obci v současnosti máte?
Tak radost máme spíše z těch dokončených věcí nebo z vydaře-
ných kulturních akcí. Starosti jsou hlavně ohledně nepořádku na 
veřejném prostranství nebo lesním hřišti, zvlášť tam se nám již 
několikrát potvrdilo, že tento nepořádek byl zapříčiněn občany 
cizích národností.

Další starostí jsou pak finanční prostředky. Mít rozpočet sesta-
vený tak, aby bylo možno řešit nejen vše, co naplánujeme, ale i pří-
padné nutné opravy. Obec je zřizovatelem a přispívá na provoz 
mateřské školy a základní školy, Jednotky sboru dobrovolných 
hasičů obce Vrčeň, pobočky Pošty Partner, dále je nutná údržba 
a opravy vodovodu, hřbitova, budovy hostince, který pronajímáme, 
a chceme také v obci zachovat prodejnu potravin COOP, kterou 
též částečně dotujeme s podporou Plzeňského kraje. Když se tohle 
všechno zafinancuje, tak pak už na investice moc peněz nezbývá. 

Reakce na rozhovor v minulém čísle
(Tojice – kde se krmí nutrie)

Dobrý den, 
nikdy jsem neřešil své záležitosti přes veřejná média, nepovažuji to za prospěšné a konstruktivní, ale po přečtení rozhovoru s tojickým 
panem starostou musím, bohužel, zareagovat nikoli za sebe, ale jako statutární zástupce zmíněného zapsaného spolku. 

Svět není černobílý a já jsem přesvědčen, že jednostranný náhled na věc a jeho následná interpretace do veřejného prostoru jsou poně-
kud nešťastné a ve svém důsledku i škodlivé a mnohdy velmi zužují prostor k jakékoli budoucí komunikaci. Myslím, že je vždy prospěšné 
slyšet více názorů, minimálně ten druhý. Ale je to pouze můj názor a jsem dalek toho jej komukoli vnucovat. 

Přeji všem čtenářům hezký a poklidný podzim. 

Ladislav Janovec, předseda Mysliveckého sdružení Vrčeň–Tojice, z. s.

Jaký je společenský život v obci? Fungují u vás nějaké spolky?
Máme v obci tři aktivní sdružení. Jedná se o Sbor dobrovolných 
hasičů Vrčeň, Spolek Vrčeň a Myslivecké sdružení Vrčeň–Tojice, 
z. s. Dále pak u nás funguje Pěvecký sbor Vrčeň, který vystupuje 
pravidelně na akci rozsvěcení vánočního stromku a letos zazpí-
val na posvícení.

Hasiči a Spolek Vrčeň se významně podílejí na společenských 
akcích a brigádách. Při SDH Vrčeň je rovněž aktivní kroužek mla-
dých hasičů, který se pravidelně účastní mnoha okresních soutěží 
a dva naši mladí hasiči se v rámci soutěží jednotlivců umisťují 
i na předních příčkách. Každoročně se u nás pořádá novoroční 
výstup na vrch Štědrý, masopust, Vojtěšská pouť, stavění májky, 
dvakrát do roka rybářské závody, posvícení, traktoriáda, hasičský 
Memoriál Jana Chodory, drakiáda, rozsvěcení vánočního stromu 
a vánoční jarmark základní školy. V letošním roce byla oprášena 
soutěž o nejlepší velikonoční nádivku a nově pořádána neckyáda 
na Opatském rybníce, která byla velice povedenou akcí.

Jaké máte v obci plány do budoucna?
Největší investiční akcí do budoucna by měla být výstavba obecní 
splaškové kanalizace a centrální ČOV. Dalším plánem součas-
ného zastupitelstva je rekonstrukce budovy č. p. 12, objektu 
bývalého zemědělského družstva, který obec zakoupila v roce 
2008 a na jehož rekonstrukci do současné doby nebyly peníze. 
Samozřejmostí je nadále pokračovat v údržbě a opravách budov 
v majetku obce, například plánované rekonstrukce kotelen ZŠ 
a MŠ. Uskutečnění plánovaných investičních akcí bude záviset 
na získávání finančních prostředků, které bude mít obec k dis-
pozici. I nadále chceme zachovat tradiční akce a podporovat 
kulturní a společenský život v obci.

Děkujeme za rozhovor.

Mladí hasiči se starostou Tomášem Chouněm

Vrčeňské šplouchání na Opatském rybníce
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Svatojánský koutek

Kostel sv. Jana Nepomuckého 
v Rožmitále pod Třemšínem, 
foto Lucie Voříšková

Jan, Jakub Jan a Rožmitál
Prázdninový čas mě zavedl do Rožmitálu pod Třemšínem, kde 
působil a zemřel Jakub Jan Ryba, autor tří litanií k sv. Janu Nepo-
muckému a kantáty „Chválozpěv k sv. Janu Nepomuckému“, jak jsme 
se zmínili v minulém Svatojánském koutku, v němž jsme dávali 
do souvislosti Johánka, Rybu a městečko Nepomuk. Ale i v Rybově 
Rožmitálu se setkáme s nepomuckým světcem. Blízko náměstí, 
při vjezdu do něho, v ulici Palackého, stojí na jižní části památkově 
chráněného silničního kamenného mostu litinová socha sv. Jana, 
pěkně zrestaurovaná. Návštěvníkovi z Nepomuka při pohledu na 
tuto sochu okamžitě vytane na mysli nepomucká socha instalovaná 
v roce 2021 na kruhovém objezdu – a právem, protože obě sochy, 
dost si podobné, byly odlity v bývalých arcibiskupských slévárnách 
v Rožmitále. Ta rožmitálská v roce 1859, nepomucká (původně 
stojící na mostě v Tchořovicích) v roce 1913. Předchůdkyní rožmi-
tálské litinové sochy byla socha kamenná z roku 1803, objednaná 
Rožmitálskými v Plzni spolu se sochou sv. Václava; k slavnostnímu 
posvěcení obou došlo v předvečer svátku SJN 15. května 1803 – bylo 
konáno procesí „při hlučné muzice a střelbě v doprovodu městské 
gardy a šestnácti městských synků s tureckou muzikou od pana 
školního učitele Jakuba Ryby dobře vycvičených“ (údaj z kroniky). 
Bohužel tato kamenná socha SJN byla později rozbita projíždějícím 
vozem. Další socha SJN se nachází ve Starém Rožmitále u farního 
kostela Povýšení sv. Kříže, původně gotického, jehož přestavba do 
barokní podoby začala v roce 1729, tedy v roce Janova svatořečení. 
(Donátorem kostela byl arcibiskup pražský František Ferdinand 
hrabě Khünburg, který se významným způsobem podílel na svato-
řečení Jana z Pomuku.) Jde o nejstarší kamennou sochu v Rožmitále, 
z roku 1729. Stojí mezi dvěma lipami a na jejím podstavci jsou čtyři 
latinské nápisy. Tou hlavní nepomucenskou památkou v Rožmitále 
je kostel sv. Jana Nepomuckého na náměstí. Původně zde stávala 
městská kaple SJN, postavená opět v roce Janova svatořečení (1729). 
Podobně jako v kostele Povýšení sv. Kříže, i zde hrával regenschori 
Ryba na varhany. V letech 1904–1905 byla kaple přestavěna na kostel 
v neobarokním stylu architektem Josefem Fantou. Z této doby 
pochází také hlavní oltář s obrazem nepomuckého světce. S Johán-
kem se v Rožmitále samozřejmě setkáme i v místním Podbrdském 
muzeu, a to v expozici věnované J. J. Rybovi, kde je jedna část věno-
vaná Rybovu nepomuckému pobytu, a pak v expozici Jak se žilo na 
Podbrdsku, kde je k vidění keramická, terakotová socha sv. Jana 
z 18. století, původně stávající v Palackého ulici. V Rožmitále si tedy 
Janův ctitel přijde na své!

Běh Nepomukem potřinácté

V sobotu 16. září proběhl už třináctý ročník amatérského závodu 
pro všechny věkové kategorie Běh Nepomukem, který pořádá Uni-
brick. Počasí akci velmi přálo a to se odrazilo i na účasti. Z areálu 
nepomuckých stavebnin vyběhlo rekordních 170 běžců. Sportovce 
i jejich fanoušky tradičně občerstvil stánek restaurace Angus-
farm, děti si mohly užít několik doprovodných atrakcí. Unibrick 
gratuluje výhercům všech běžeckých kategorií a těší se příští 
rok na viděnou! Kompletní výsledky závodu jsou k nahlédnutí na 
webu www.unibrick.cz.

Alice Baumruková Kotylová

A malý dovětek: v Rožmitále se v roce 1925 narodil věhlasný lékař 
a paleoantropolog Emanuel Vlček, jenž se věnoval zkoumání kos-
terních pozůstatků historických osobností. On to byl, který v roce 
1992 objevil, že domnělý Nepomukův jazyk je část mozkové tkáně. 

Marie Bílková

foto Dušan Skala
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Ve Fénixu proběhne  4. listopadu 2023 od 14 hodin Kurz kváskování. 
Všichni  se naučíme  osvědčený postup na skvělý domácí kvásek. 
Potom upečeme chléb jen pomocí mouky, vody, soli a kvásku. 
Kurzem o délce 180 min. nás provede Lenka Šplíchal Havelková. 
Registrace na tel. čísle 736 606 001. Těšíme se na setkání.

Kancelář: pondělí až pátek 8:00–12:00 hodin 
nebo kdykoliv po telefonické domluvě

Přeji krásný podzimní čas.

Petra Voblizová, koordinátor Volnočasového centra Fénix

S podzimem vás zveme do Fénixu

Nejaktuálnější informace najdete na našem webu  
www.fenix-nepomuk.cz, facebooku @FenixNepomuk  

a na Instagramu – najdete nás pod celým názvem  
Volnočasové centrum Fénix Nepomuk.  

Tel. 606 032 707, fenix@urad-nepomuk.cz 

Přihlášky přijímáme nejlépe elektronicky – vyplněné na našich webových 
stránkách, případně osobně v kanceláři. Místo na kurzu je platné po zapla‑
cení přihlášky. Každý kroužek i seminář má svoji minimální kapacitu, kterou 
je potřeba naplnit pro jeho otevření. V případě nenaplnění a tedy zrušení 
kurzu vás budeme informovat, pokud na vás budeme mít správný kontakt.

Otevřený Fénix: domluvte se a využijte vybavení ateliéru nebo zrcadlo‑
vého sálu jen pro sebe (bosu, velké míče, overbally, činky, jógamatky). 
Vstupné 200 Kč/hod.

Na webových stránkách budou postupně přibývat aktuální semi-
náře a kurzy. Přihlásit se budete moci na rezervačním systému 
Volnočasového centra FÉNIX.

Podzimní prázdniny proběhnou v termínu čtvrtek 26. října a pátek 
27. října 2023. Dětské kurzy se bez výjimky nekonají, kurzy pro 
dospělé po domluvě s lektory.

•  Keramika pro děti 4+ s rodiči: tvoření s oblíbenou lektorkou Jitkou 
Kahounovou, pátek 16:00–17:30 hodin

•  Kroužek základů šermu (historický + základy scéniky): děti  
8–14 let, vede David Jandečka, vedoucí skupiny historického 
šermu (SHŠ) Morgana von Maxberg, min. 6, max. 12 účastníků, 
úterý 16:00–17:00 hodin

•  Keramika pro dospělé: pondělí 18:00–20:00 hodin (lze chodit 
i na jednotlivé lekce)

Poslední volná místa v kurzech:

•  Rozmluv se anglicky: kroužek pro děti 14+. Příprava na přijímací 
zkoušky na střední školu. Nenásilnou a hravou formou skrze hry 
a obrázky se s Ellou rozmluvíte anglicky. Vedoucí kroužku: Ella 
Anita Smith

•  Přírodovědný kroužek: pro děti se zájmem o chov terarijních a domá-
cích zvířátek, které se chtějí dozvědět zajímavosti z jejich života. 
Přírodovědná tématika – procházky po okolí, seznámení s přírodou 
a zvířaty, informace jak pečovat o zvířátka aj., úterý 15:15–16:15 hodin
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ZVE do naší klubovny všechny 

HOLKY A KLUKY, KTEŘÍ MAJÍ ZÁJEM  

o hru šachŮ  
 

Tréninky jsou v klubovně v nepomucké sportovní hale: 

• v pondělí pro začínající hráče v čase od 17:00 do 18:30 
• v pátek pro pokročilejší hráče v čase od 16:30 do 18:00. 

 

Kroužek je vhodný pro děti od 3. do 9. třídy (ale zkusit to mohou  
i ostatní). 
 

Více informací poskytne Zdeněk Flajšman, tel.: 725 475 585, 

e-mail:flajsmanzdenek@seznam.cz 
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Na arciděkanství bojoval 
šachový velmistr

Začátek září patřil již třetím rokem šachovému klání v turnaji sv. Jana 
Nepomuckého na nepomuckém arciděkanství. Tento turnaj není 
klasický OPEN pro neomezený počet hráčů, ale jedná se o tzv. 
uzavřený. Tradičně se hrál devítikolový turnaj pro deset hráčů. 
Opět byly vypsány dvě samostatné kategorie dle výkonnosti hráčů. 
Do turnaje A se přihlásil plný počet hráčů. V turnaji B sice zůstalo 
jedno místo volné, čímž všichni hráči měli jedno volné kolo, ale při 
krásném počasí, které celých devět dní vládlo, přišlo jednodenní 
volno všem vhod k poznávání Nepomuka a okolí.

V turnaji A, kde nechyběli Fide mistři (FM), mezinárodní mistři 
(IM), a dokonce i jeden velmistr (GM), měl náš klub trojnásobné 
zastoupení. Po dramatickém průběhu celého turnaje rozhodo-
valo o pořadí na prvních třech místech, při rovnosti zápasových 
bodů, pomocné hodnocení. Z vítězství v turnaji se nakonec rado-
val IM Vítězslav Priehoda, 2. místo patřilo IM Josefu Juřkovi (který 
je v současné době i trenérem naší mládeže) a 3. místo vybojoval 
FM Gustav Brejník. Z našich zástupců patřilo dělené 5.–6. místo 
Pavlu Flajšmanovi, 8. místo Martinu Kopřivovi a 9. místo Jiřímu 
Špiříkovi.

V turnaji B jsme bohužel neměli žádné zastoupení. Zvítězil Vít 
Vilímek, druhý byl Marek Pokrupa a třetí Radek Turner.

Novinkou, kterou jsme v neděli 10. září po skončení zmíněných 
turnajů pořádali, byl turnaj v bleskovém šachu „O moudrý klo-
bouk Ivana Hausnera“ pořádaný jako vzpomínka na našeho spo-
luhráče i trenéra. Turnaj si přijelo zahrát 28 velice silných hráčů, 
kteří s námi na Ivana zavzpomínali. Po 13 odehraných kolech se 
z vítězství radoval již tradiční účastník našich turnajů GM Martin 
Petr, 2. místo vybojoval FM Matyáš Zeman a 3. byl FM Zbyněk 
Vrbata. Z našich hráli nejlépe Martin Kopřiva – 11. místo – a Petr 
Flajšman, který skončil 14. Nejmladším účastníkem turnaje byl 
náš Vašík Kovář, pro kterého byl takový turnaj velkou zkušeností 
a jistě i zážitkem.

Závěrem bychom chtěli poděkovat firmě Klaus Timber a. s. za 
nezbytnou podporu pro zajištění kvalitních turnajů a tím také 
za propagaci našeho města. Poděkování patří také Arciděkanství 
Nepomuk za poskytnutí nádherných prostor pro hru i zázemí 
hráčů, dále městu Nepomuk, Kulturnímu a informačnímu centru 
Nepomuk a restauraci Sokolovna.

Zdeněk Flajšman, Šachový klub Dvorec 

Vzhůru na 2. šachovou 
ligu v Nepomuku

Jak už jsme vás informovali, opět po cca 40 letech se bude hrát 
v Nepomuku 2. liga. Tímto bychom chtěli pozvat všechny příz-
nivce na naše utkání. První kolo začínáme v Písku (15. 10.) utkáním 
s místním Chess clubem, který bude i letos patřit k favoritům sou-
těže. Ve druhém kole (5. 11.) nás čeká v Praze soupeř z Pankráce. 
Až ve třetím kole (19. 11.) přivítáme v prvním domácím utkání 
družstvo Strakonic. Na čtvrté kolo (3. 12.) jedeme opět do Prahy 
k utkání s Dopravním podnikem a v posledním kole letošního 
roku přivítáme doma družstvo Tábora (17. 12.). Po Novém roce se 
v šestém kole vydáme do Tachova (14. 1.) a v sedmém kole přijede 
do Nepomuka Dukla Praha (28. 1.). V osmém kole (11. 2.) poměříme 
své síly v Plzni s místním ŠK 64 a následně potom (25. 2.) doma 
s QCC České Budějovice. V předposledním kole (17. 3.) nás čeká 
utkání v Líních s dalším silným klubem a sezónu zakončíme jede-
náctým kolem doma (7. 4.) s pražským klubem Unichess Sekáček.

Svá domácí utkání hrajeme v salónku v restauraci Sokolovna 
vždy od 10:00 hodin. 

Přestože šachy nejsou sportem k fandění v pravém slova smyslu, 
budeme rádi, když nám budete držet palce.

Zdeněk Flajšman, Šachový klub Dvorec

Na kole z Děčína do Míšně a zpět

Netradiční výlet má 
za sebou skupina 
nepomucko-neu-
razských cyklonad-
šenců, kteří navštívili 
poslední srpnovou 
sobotu německé 
romantické město 
Míšeň. Pětice cyk-
listů ve složení Lukáš 
Kilbergr, Karel Kotiš, 
Pavel Svejkovský, 
Pavel Hanzlík a Alena 
Šulcová ráno vyrazila 

na trasu v Děčíně a v pohodovém tempu dojela přes Hřensko, Pirnu 
a Drážďany až do Míšně, kde se po důkladném občerstvení a pro-
hlídce města zase otočila a po stejné trase dorazila za večera zpět 
do Děčína. Trasa měřila bezmála dvě stě kilometrů a v krásném 
letním počasí naplnila všechna očekávání účastníků.

Míšeň je proslulá zejména díky nejstaršímu porcelánu v Evropě 
a je jednou z perel na Labské stezce, což je jedna z nejkrásnějších 
říčních cyklotras s nespočtem příležitostí k poznávání přírody, 
architektury a historie.

Cyklostezka je celá kvalitně asfaltovaná a výborně značená, takže 
je hojně využívána cyklisty po celou sezónu. Díky svému nenároč-
nému profilu na ní lze polykat velké porce kilometrů a zároveň se 
kochat výhledy na skalní útesy Saského Švýcarska s lázeňskými 
městečky a zámky.

„V parném letním dni byla trasa hodně náročná, ale byla to pro 
mě zároveň velká výzva. Jsem ráda, že jsem to s klukama ušlapala,“ 
usmívá se jediná žena ve skupině Alena Šulcová.

Pavel Hanzlík

foto archiv Pavla Hanzlíka

foto Pavel Motejzík
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KLUB ČESKÝCH TURISTŮ ODBOR NEPOMUK
POD ZÁŠTITOU MĚSTA NEPOMUK 

pořádají ve dnech

20. - 21. 10. 2023 v Nepomuku 
42. ročník

významnou akci Klubu českých turistů oblasti Plzeňského kraje, IVV
pro pěšáky a cykloturisty

PODZIM POD ZELENOU HOROU
SVĚTOVÝ DEN CHŮZE a TOULAVÝ KOČÁREK

Pátek Podvacáté Pěší Páteční Průzkumný Pivní Pochod
20. 10. Trasa 10 km IVV

Start: Pivovar Zlatá kráva,16.00-18.00 hod. 
Cíl: Sokolovna Nepomuk od 19.00 do 23.00 hod. 

Sobota 42. ročník pochodu Podzim pod Zelenou Horou
21. 10. + WWD Světový den chůze

Pěší trasy IVV – 10, 16, 25, 35 a 50 km, cyklotrasy 40, 55, a 85 km 
Start: Sokolovna Nepomuk 7-10.30 hod. 
Cíl: Sokolovna Nepomuk do18 hod. 
Toulavý kočárek trasa 6 km 
Start: Sokolovna Nepomuk 9.00-11.00 hod. Cíl: do 14.00 hod. 

Vyhlášení: 90. let přírodní rezervace Chejlava 31. 12. 1933 
40. let Přírodní park Buková hora 1. 1. 1983
Všechny jejich trasy na mapě KČT č. 35 Brdy - Třemšínsko

Startovné: Pátek 15,- Kč, všichni
Sobota: členové KČT 25,- Kč, ostatní 30,- Kč, děti a mládež 20,- Kč

Ubytování: Ve vlastním spacím pytli ve sportovní hale místní sokolovny na podlaze á 60,- Kč od 
pátku 20. 10. 16.00–23.00 hod. do neděle 22. 10. 9.00 hod. 
Možnost ubytování přes KIC Nepomuk telefon 371 591 167, www.nepomucko.cz, 
e-mail: infocentrum@nepomuk.cz, www.nepomuk.cz/cs/ubytování

Ocenění: Pamětní list + tradiční chléb se sádlem, pro zájemce razítko IVV
Další nabídka: - zakoupení turistických vizitek pochodů
  - zakoupení nové verze kovového odznaku WWD
  - plnění OTO Nepomucko, Jižní Plzeňsko, Plzeňsko, Sv.Jan Nepomucký
  - zakoupení turistických známek Nepomuk a Zelená Hora

Informace a přihlášky: Helena Sedláčková, Nádražní 314, 335 01 Nepomuk,
mobil: 604 308.085, e-mail: hela314@seznam.cz

www.kctnepomuk.cz
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Kulturní a informační centrum Nepomuk

Náměstí Augustina Němejce 126, 335 01 Nepomuk 
 Tel.: 371 591 167

E-mail: infocentrum@nepomuk.cz

Otevírací doba Informačního centra: 
pondělí až sobota 8.30–11.30 a 12.00–16.00 hodin

Otevírací doba Městského muzea a galerie: 
úterý až sobota 10.00-11.30 a 12.00-16.00 hodin

Aktuální informace o akcích v Nepomuku a okolí najdete 
na internetu pod odkazem nepomuk.cz/obcan/udalosti

Změna programu vyhrazena. 

Další akce pořádá Volnočasové centrum Fénix Nepomuk 
(www.fenix-nepomuk.cz) a Mateřské centrum Beruška

(beruska-nepomuk.webnode.cz)

KLUB ČESKÝCH TURISTŮ ODBOR NEPOMUK
POD ZÁŠTITOU MĚSTA NEPOMUK 

pořádají ve dnech

20. - 21. 10. 2023 v Nepomuku 
42. ročník

významnou akci Klubu českých turistů oblasti Plzeňského kraje, IVV
pro pěšáky a cykloturisty

PODZIM POD ZELENOU HOROU
SVĚTOVÝ DEN CHŮZE a TOULAVÝ KOČÁREK

Pátek Podvacáté Pěší Páteční Průzkumný Pivní Pochod
20. 10. Trasa 10 km IVV

Start: Pivovar Zlatá kráva,16.00-18.00 hod. 
Cíl: Sokolovna Nepomuk od 19.00 do 23.00 hod. 

Sobota 42. ročník pochodu Podzim pod Zelenou Horou
21. 10. + WWD Světový den chůze

Pěší trasy IVV – 10, 16, 25, 35 a 50 km, cyklotrasy 40, 55, a 85 km 
Start: Sokolovna Nepomuk 7-10.30 hod. 
Cíl: Sokolovna Nepomuk do18 hod. 
Toulavý kočárek trasa 6 km 
Start: Sokolovna Nepomuk 9.00-11.00 hod. Cíl: do 14.00 hod. 

Vyhlášení: 90. let přírodní rezervace Chejlava 31. 12. 1933 
40. let Přírodní park Buková hora 1. 1. 1983
Všechny jejich trasy na mapě KČT č. 35 Brdy - Třemšínsko

Startovné: Pátek 15,- Kč, všichni
Sobota: členové KČT 25,- Kč, ostatní 30,- Kč, děti a mládež 20,- Kč

Ubytování: Ve vlastním spacím pytli ve sportovní hale místní sokolovny na podlaze á 60,- Kč od 
pátku 20. 10. 16.00–23.00 hod. do neděle 22. 10. 9.00 hod. 
Možnost ubytování přes KIC Nepomuk telefon 371 591 167, www.nepomucko.cz, 
e-mail: infocentrum@nepomuk.cz, www.nepomuk.cz/cs/ubytování

Ocenění: Pamětní list + tradiční chléb se sádlem, pro zájemce razítko IVV
Další nabídka: - zakoupení turistických vizitek pochodů
  - zakoupení nové verze kovového odznaku WWD
  - plnění OTO Nepomucko, Jižní Plzeňsko, Plzeňsko, Sv.Jan Nepomucký
  - zakoupení turistických známek Nepomuk a Zelená Hora

Informace a přihlášky: Helena Sedláčková, Nádražní 314, 335 01 Nepomuk,
mobil: 604 308.085, e-mail: hela314@seznam.cz

www.kctnepomuk.cz

do 28. 1. 2024 Báječná autíčka – výstava modelů nákladních auto-
mobilů nejrůznějších typů vyráběných v Československu v 60.–90. 
letech 20. století, Městské muzeum a galerie Nepomuk, výstava je 
součástí prohlídky muzea

do 28. 10. Secesní móda – výstava sběratelky Evy Hauptman-
nové, Městské muzeum a galerie Nepomuk, výstava je součástí 
prohlídky muzea

do 31. 10. Retrospektiva – výstava obrazů a grafik akademického 
malíře Jiřího Karmazína, Městské muzeum a galerie Nepomuk

6. 10. Agentura Drahoušek, divadelní komedie v podání Diva-
delního spolku Plánice, od 19.30 hodin, Kulturní dům Dvorec, 
vstupenky ke koupi na místě

10. 10. Vítání nového kalendáře 2024 „Nepomucký rok“ s dob-
ročinnou aukcí obrazů z  kalendářů, stodola rodného domu  
A. Němejce, 17.30 hodin, pořádá Ateliér K Augustina Němejce 

14. 10. Nepomucké farmářské a řemeslné trhy – potravinový 
a řemeslný trh s živou hudbou (Martin Kilby a Adam Klaus), od 
8.00 do 12.00 hodin, nám. Augustina Němejce, vstup zdarma

14. 10. Hudební pohádka Sůl nad zlato (zahraje divadélko DINO, 
Milan Benedikt Karpíšek), od 10.00 hodin, Městské muzeum 
a galerie Nepomuk, vstupné 50 Kč

20. 10. – 21. 10. Podzim Pod Zelenou Horou – 42. ročník tradiční 
turistické akce pořádané pro pěší, cyklisty i kočárky, více info 
www.kctnepomuk.cz 

20. 10. – 28. 10. XVIII. Nepomucká hnětýnka – soutěžní výstava, 
Zelenohorská pošta, více na fb Nepomucké kuchařinky 

20. 10. Den otevřených dveří u příležitosti 60. výročí vzniku Mateř-
ské školy Nepomuk a Dvorec, od 15.00 do 18.00 hodin, v objektu 
MŠ Nepomuk

každou sobotu Jóga ve Zlaté krávě – vhodné pro kohokoli s chutí 
se hýbat, od 10.00 hodin v pivovarské stodole, cena 200 Kč, pro 
hotelové hosty 100 Kč

do 13. 4. 2024 Pod ochranou svatého Floriána – výstava o historii 
a současnosti požární ochrany, hasičské tradice a spolkové akti-
vity, Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích

do 11. 11. Z pohádky do pohádky, Muzeum jižního Plzeňska 
v Blovicích

do 19. 11. Čokoláda v Československu, výstava o dějinách výroby 
a prodeje čokolády zapůjčená z Muzea obchodu Bratislava, Dům 
historie Přešticka

do 19. 11. Ašské kostičky, výstava modelů a exponátů z kostiček 
Lego ašského sběratele a stavitele Ondřeje Balšána, včetně herny 
pro děti, Dům historie Přešticka

11. 10. Neznámá historie blovického okresu plného uranu – před-
náška Jakuba Sochora shrnuje historii průzkumu i těžby radioak-
tivních surovin na Blovicku v 50. a 60. letech 20. století, od 17.00 
hodin, Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích

21. 10. Mezinárodní den archeologie (komentované prohlídky 
zámeckých sklepů), Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích

21. 10. Zvěřinové hody, od 11.30 hodin, myslivecký domek, Mys-
livecké sdružení Spálené Poříčí – Lipnice

26. 10. Hrajeme si u obrázků – doprovodný program k výstavě 
Z pohádky do pohádky, v 16.00 hodin, Muzeum jižního Plzeňska 
v Blovicích

28. 10. Podzimní turistický pochod, Spálené Poříčí

28. 10. Den krajů – zpřístupnění I. prohlídkového okruhu ve 
znakovém jazyce (ve spolupráci se Spolkem neslyšících Plzeň), 
9.00–15.00 hodin, Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích

28. 10. Halloweenská party, od 14.00 hodin, Sokolovna Spá-
lené Poříčí

Kulturní a informační centrum Nepomuk zve 
na interaktivní přednášku LIBORA MARKA

EXPEDICE  
PRAVĚK
v úterý 7. listopadu 2023 v 17.00 hodin
SÁL MĚSTSKÉHO MUZEA A GALERIE NEPOMUK
VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ

Autor se zaměřil na nejstarší období historie, které bylo od nepaměti zahaleno rouš‑
kou tajemství. Díky nejnovějším archeologickým nálezům se dozvíte odpovědi na 
velké množství otázek. Jaké hračky měly děti v době bronzové? Jaký srp používali 
druidové ke sběru bylin? Jak se vyrábělo lepidlo v pravěku? Po ukončení video‑
projekce si budete moci prohlédnout repliky archeologických nálezů – pravěké 
hračky, zbraně, oštěpy s pazourkem, přilbu, sekeru a štít keltského válečníka, ale 
také Věstonickou venuši, šperky, hřeben nebo roh určený ke svolávání bojovníků.
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Vzpomínky plynou jako voda,
zapomenout se však nedá.
My tě stále v srdci máme,
s velkou láskou vzpomínáme.

Dne 11. října 2023 uplyne 10 let, 
kdy nás navždy opustila naše 
maminka Jiřina Konvalinková.

Stále vzpomínají děti s rodinami 
a ostatní příbuzní.

vzpomínka

KUPÓN NA 
ŘÁDKOVOU INZERCI

Jméno a příjmení:
Adresa:

Telefon/email:
Požadované č. vydání:
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Kupon slouží pro dodání řádkové inzrece v jednom vydání Nepomuckých novin o maximální délce 120 znaků včetně mezer a požadovaného kontaktu ke zveřejnění. 
Vyplněný kupón doručte do redakce Nepomuckých novin: KIC – Kulturní a informační centrum Nepomuk, nám. A. Němejce 126, 335 01 Nepomuk, Po–Pá 8.30-16.00 hod.

řádková inzerce

společenská kronika / inzerce34
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Provozovna: Seč 111, Blovice, tel.: 371 520 349, info@kovoodpad.cz 

inzerce / informace

Zednické práce – omítky, malířské práce, obklady, dlažby, bourací práce 
a další práce dle domluvy. Tel. 721 757 399.

Hledám zedníka na opravu fasády chalupy v Prádle. Tel. 602 439 747.

Pronajmu místnost v nebytových prost. u Sokolovny, ideálně na služby 
pro lidi – cca 20 m2 – místnosti jsou dvě. Tel. 720 160 223.

přijme do pracovního poměru:

mzdovou účetní / personalistu

Požadujeme:
• střední vzdělání s maturitní zkouškou

• praxi v oboru nejméně 3 roky 
• trestní a morální bezúhonnost

• odpovědnost, spolehlivost, samostatnost
• dobré komunikační schopnosti a odpovídající vystupování

Nabízíme: 
• zázemí stabilní organizace poskytující sociální služby

• příjemné pracovní prostředí
• příspěvek z fondu kulturních a sociálních potřeb

• stravování za zvýhodněnou cenu
• 5 týdnů dovolené

Nástup možný od 1. 1. 2024.
Kontakt: p. Voláková, tel.: 775 433 278, 

email: ekonom@dkszinkovy.cz

Domov klidného stáří v Žinkovech, 
příspěvková organizace, se sídlem Žinkovy 89
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inzerce 35

RAKETOVÝ INTERNET
na 6 měsíců zdarma!

Rychlost 300 Mb/s

Instalace zdarma!

Ceny od 390 Kč měsíčně.

Nabídka platí od 11. 10. do 24. 10. 2023  
v prodejně „U Stodoly“

Nabídka platí od  11. 10. do 24. 10. 2023 
v prodejnách ve Dvorci a NS Nepomuk

Nabídka platí od 11. 10. do 24. 10. 2023 
v prodejně NS Nepomuk – drogerie

Pečená masová sekaná 500g 49,90 Kč                  
Krajanka Miláček  70g mix druhů                                               10,90 Kč
Smetana 31% 200g                                                                        28,90 Kč
Párky Velká Javořina cena za 1kg                                              119,00 Kč
Salám Český cena za 1kg                                                            129,00 Kč
Slovenský salám cena za 1 kg                                                      89,00 Kč

Jogurt selský bílý 500g                                   22,90 Kč
Krajanka moje chvilka 130g mix druhů                     14,90 Kč                
Gouda 48% cena za 1kg                                                    159,00 Kč
Pivní salám cena za 1kg                                                    209,00 Kč
Javořické párky cena za 1 kg                                                    109,00 Kč
Salám Šunkový cena za 1 kg                                                   159,00 Kč

Perwoll 990ml vybrané druhy                                           99,90 Kč
Always vložky vybrané druhy 39,90 Kč                    
Duck Fresh vybrané druhy 52,90 Kč

sponzor měsíce
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